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اجرایموفقبرنامههفتممنوطبهتعریف
اهدافمتناسبباتوانموجوداست

موفقیت برنامه هفتم توســعه منوط بــه تعریف چند هدف محدود و 
استراتژیک و تمرکز همه توان و امکانات روی اجرایی شدن آنها است.

لایحه برنامه هفتم توســعه در اختیــار نمایندگان مجلس قرار دارد و 
طبق زمان بندی پیش بینی شــده، بررسی این لایحه در مجلس تا اوایل 
شــهریورماه به طول می انجامد. در واقع لایحه برنامه هفتم باید پیش از 
بررســی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ در مجلس به اتمام برسد و به قانون 
تبدیل شــود؛ دولت باید در ابتدای آبان سال ۱۴۰۲ احکام لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۳ را به مجلس تقدیم کند؛ بنابراین حداکثر باید تا پایان تابستان 
لایحه برنامه هفتم نهایی شــود تا دولت فرصت لازم برای تدوین بودجه 

سال ۱۴۰۳ را داشته باشد.
در ایــن وضعیت بخش خصوصی نیز در تلاش اســت تا نقطه نظرات 
خــود را درباره بندهای این لایحه با نمایندگان مجلس در میان بگذارد. 
در واقع اهمیت برنامه هفتم در مسیر توسعه کشور تا جایی است که اتاق 
ایران از حدود دو سال قبل، روی آنچه لازم است در این برنامه دیده شود، 
تمرکز کرده و طی نشست هایی تخصصی و با نگاهی آسیب شناسانه درباره 
شش برنامه گذشته، متنی را تهیه کرده است. این متن که به همت مرکز 
پژوهش های اتاق ایران، کمیسیون های تخصصی، تشکل ها و دیگر ارکان 
اتاق تدوین شده در زمان تهیه لایحه توسط دولت، به طور کامل در اختیار 
سازمان برنامه وبودجه قرار گرفت و حتی متنی خلاصه تر شامل اولویت های 

برنامه نیز تهیه و در اختیار دولت قرار گرفت.
در ادامه مسیر و بعد از رسیدن لایحه برنامه هفتم به ایستگاه مجلس، 
همکاری های اتاق با نمایندگان مردم در مجلس شکل گرفت و همچنان 

ادامه دارد.
آنچه در این بین اهمیت دارد، واقعی تر شــدن آن چیزی است که در 
برنامه دیده شده، در واقع تلاش برای برنامه ریزی واقع بینانه با تکیه بر توان، 
امکانات و ظرفیت هایی که در اختیار داریم. چنانچه بتوانیم در برنامه هفتم 
توسعه، شکافی که بین ایران و کشورهای دیگر به ویژه از منظر تکنولوژی 
شکل گرفته است را جبران کنیم، اقدام مفید و موثری انجام دادیم. متأسفانه 
فاصله گرفتن عملکرد از اهداف تعریف شده در برنامه های قبلی، شکافی 

بین ایران و سایر کشورها ایجاد کرده که به راحتی قابل جبران نیست.
بی توجهی نســبت به تجربه های گذشته در تهیه و اجرای برنامه های 
قبل را مورد توجه قرار داد و گفت: از برنامه های قبلی و سرگذشــت آنها 
درس نگرفتیم و مجدد اهداف بی شماری را در برنامه هفتم تعریف کردیم 

که دسترسی به همه آنها با امکانات موجود، مقدور نیست.
 لازم بــود در این برنامه چند هدف محدود و اســتراتژیک را در نظر 
بگیریم و همه نیرو و توان خود را روی تحقق آنها متمرکز می کردیم. جای 
بیان آمال و آرزوها در برنامه نیســت. اجرایی شدن تنها ۳۰ تا ۴۰ درصد 
از برنامه، نتیجه تدوین برنامه دور از واقعیت اســت. متأسفانه برنامه های 
گذشته و سرنوشــت آنها را آسیب شناسی نکردیم و برنامه ای را نوشتیم 
که با برنامه های قبل تفاوتی ندارد؛ اهداف و پیش بینی هایی که در لایحه 

برنامه هفتم آمده، خلاف واقعیت است.

کاهشی شدن نرخ بیکاری در کاهشی شدن نرخ بیکاری در 2۴2۴ استان  استان 

 سید صولت مرتضوی در مراسم رونمایی از سامانه جســت وجوی شغل اظهار کرد: 
این سامانه با هدف کاهش هزینه های جست وجوی شغلی، اتصال سریع کارجویان و 
کارفرمایان و ایجاد پویایی در بازار کار راه اندازی شده و زمینه پیوند میان کارگر و کارفرما 

را به صورت برخط فراهم می کند.
وی افزود: همه کارفرمایان نیازمندی  خود به نیروی کار را در این سامانه ثبت می کنند و 
کارجویان هم می توانند مشخصات خود را به ثبت برسانند.وزیر کار در ادامه از راه اندازی 
سامانه رصد اطلاعات بازار در آینده نزدیک خبر داد و گفت: سامانه جدیدی در کنار 
سامانه جست و جوی شغل فعال خواهد شد که با راه اندازی آن می توانیم به سال و فصل 
و ماه و حتی به روز نرخ بیکاری را اعلام کنیم. این سامانه هم اکنون در حال طراحی است  
و تحت عنوان سامانه رصد اطلاعات بازار کار راه اندازی خواهد شد.مرتضوی در عین 

حال با ابراز خرسندی نسبت به رشد نرخ اشتغال در یکماه گذشته گفت: براساس آمار 
مرکز آمار ایران نرخ اشتغال به ۸.۲ درصد در یکماه گذشته رسیده و این مهم مبین این 
است که نرخ بیکاری ۲۴ استان کاهشی بوده و حکایت از برنامه ریزی مطلوب در دولت 

سیزدهم و تحقق اهداف سیاستگذاری ها دارد.
وی تحقق سیاست های کلان حاکمیت در حوزه اشتغال را به منظور کاهش بیکاری 
مستلزم شفافیت در بازار کار دانست و گفت: متاسفانه در گذشته براساس اسناد پیمایشی 
میزان بیکاری از طریق مراکز رسمی مانند بانک مرکزی یا برخی موسسات نظرسنجی 
اعلام می شد اما سامانه ای که دقیقا میزان بیکاری را اعلام کند نداشتیم. این اقدام حوزه 
معاونت اشتغال با همیاری و همکاری صندوق کارافرینی امید اقدام بزرگی است که ما 

را به سمت شفافیت هدایت می کند.

روزنامه سراسری 
 اقتصادی اجتماعی  

دوشنبه   1402/04/19
2000 تومان 
شماره : 1694 

EIDEHROOZ.COM

سیدمحمدقیصری-ایدهروز-وزیرتعاون،کارورفاهاجتماعیبااشارهبهکاهشنرخبیکاریدر۲۴استانکشورازراهاندازیسامانهرصداطلاعاتبازارکار
درکنارسامانهجستوجویشغلدرآیندهنزدیکخبردادوگفت:باایجاداینسامانهمیتوانیمنرخبیکاریرابهطورفصلی،ماهانهوحتیروزانهاعلامکنیم.

  

  

 دعوت رسمی تلویزیون مبنی بر تولید فصل جدید سریال 
»پایتخت«، علاوه بر اینکه مرجعیت این رسانه و محبوبیت آن 
را میان مردم بیشتر کرده، بلکه احترام به خواست میلیون ها 
مخاطب و سودآوری ریالی بسیاری را برای سازمان به همراه 

خواهد داشت.
 این روزها، تلویزیون، اقبال گسترده سالیان گذشته خود را 
ندارد و این حقیقت، چیزی نیســت که از چشم مدیران رده 
بالای سازمان پنهان مانده باشــد. آنها در صحبت هایشان، 
گاها به شکلی غیرمســتقیم به این حقیقت اشاره می کنند 
و از ســوی دیگر، در این تکاپو هستند که محبوبیت و اقبال 
عمومی این رسانه را بازگردانده و مرجعیت اصلی و حقیقی 

خود را پیدا کنند.
مدیران رده بالای تلویزیون بارها اعــلام کرده اند که گوش 
شنوایی برای شنیدن راهکارها دارند و از پیشنهادهای سازنده 
استقبال می کنند. بنابراین با اصل قرار دادن این موضوع، یک 

پیشنهاد را برای مدیران تلویزیون مطرح می کنیم.
قطعا یکی از راهکارهــای بازگرداندن مخاطبان انبوه، توجه 
به برندهایی اســت که در طول سال ها، اطمینان مخاطب را 
جلب کرده و نزد آنها محبوب شــده اند. یکی از این برندها، 
سریال پایتخت است که طی ۶ فصل ساخته شد و در مدت 
زمانی کوتاه، توانست به محبوبیتی دست یابد که بسیاری از 

رکوردهای چندین دهه ای سازمان را جابه جا نماید.
حال تولید این سریال، چندسالی اســت که متوقف شده و 
هیچ دلیلی هم برای آن ذکر نشده است. مسئولان رده بالای 
تلویزیون، همواره از ســاخت فصل جدید سریال استقبال 
کرده اند اما مشکل کجاست که فصل هفتم این سریال محبوب، 
جلوی دوربین نمی رود؟آخرین صحبت درباره سریال پایتخت 
به روزهای گذشــته بازمی گردد که طی آن، مدیرکل دفتر 
فیلمنامه صداوسیما از قول قائم مقام رئیس سازمان عنوان 
کرد که پایتخت، به دلیل نزدیک بــودن به واقعیت زندگی 
مردم، الگوی فیلمنامه نویسی است و ما دلمان می خواهد این 
سریال ادامه پیدا کند.اســدی زاده در عین حال تصریح کرد 
که هنوز گروه نگارش سریال پایتخت، پیش من نیامده اند تا 
درباره ادامه داستان صحبت کنیم.حال که با موضع  سازمان 
درباره تولید فصل جدید پایتخت آشنا شدیم، جا دارد که به 

چند نکته اشاره کنیم:
همواره این گونه بوده که نخستین دعوت برای تولید، از سوی 
سازمان به عمل آمده و سپس جلسه ای میان دو طرف برگزار 
شــده و قرارومدارها برای تولید فصل جدید سریال گذاشته 
می شود. این قاعده، لااقل در مورد سریال پایتخت به این ترتیب 
بوده که همواره دعوت نخست از سوی سازمان صورت گرفته 
است و در شرایط کنونی، هنوز هیچ دعوتی از سوی سازمان 

برای تولید فصل هفتم صورت نگرفته است.

ساخت » پایتخت ۷« ؟
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

 ایده روز
دوشنبه 1402/04/19

شماره : 1694

 قیمت گذاری دستوری باید حذف شود

کارت بازرگانی از سال 
۱۳۳۴ برای مدیریت حوزه 

تجارت و صادرات بوجود 
آمد؛ این کارت از حدود دو 
سال پیش در سامانه جامع 

تجارت صادر و تمدید 
می شد؛ در حال حاضر 

دریافت آن بیش از شش 
ماه به طول می انجامد.

سعیده محمد  -   ایده روز |  رئیس اتاق بازرگانی تهران با تاکید بر لزوم حذف کارت بازرگانی، گفت: با همکاری اندیشکده 
شریف، طرح های مستند آماده شده تا قیمت گذاری دستوری حذف و جایگزین آن لایحه ای تنظیم که تقدیم مجلس می شود.

ده
چکی

   خاموشی برنامه ریزی شده نداریم
سخنگوی صنعت برق گفت: به دلیل افزایش دمای هوا رکورد مصرف برق 
به ۷۱۵۰۰ مگاوات رسید، ولی شبکه سراسری برق پایدار است و خاموشی 

برنامه ریزی شده ای را در دستور کار نداریم.
مصطفی رجبی مشهدی، با بیان اینکه روز گذشته تقاضای مصرف برق تا ۷۱ 
هزار و ۵۰۰ مگاوات پیش رفته که همین مساله فشار زیادی را روی شبکه و 
تاسیسات برق ایجاد کرده است، اظهار کرد: اکنون شرایط تامین برق پایدار 
است اما افزایش مصرف احتمال وقوع حوادث  را زیاد می کند که با کاهش 
مصرف توسط مشترکان حوادث روی شبکه کاهش می یابد.وی با تاکید بر 
اینکه تمام کارکنان و تجهیزات صنعت برق در آمادگی کامل هستند، تصریح 
کرد: نیازمند همراهی همه مشترکان برای گذر این شرایط هستیم. لازم است 
همه مشترکان با رعایت بیشتر موارد مدیریت مصرف صنعت برق را یاری کنند 
تا گرمای هوا مانع برق رسانی نشود.سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه هیچ 
برنامه ای برای انتشار جداول خاموشی وجود ندارد و با همکاری مردم می توانیم 
تابستان را پشت سر بگذاریم، گفت: مشترکان با رعایت بیشتر نه تنها می توانند 
پاداش صرفه جویی بگیرند بلکه پایداری شبکه برق را هم تضمین خواهند 
کرد.به گفته رجبی مشهری اکنو ن شــرایط پایدار است اما اگر مشترکان 
با مشکل مواجه شدند می توانند به ســامانه ۱٢۱ موضوع را گزارش دهند، 

همکاران ما نیز در زمانی کوتاه مشکل را برطرف خواهند کرد.

   درخواست وزیر نیرو از مردم برای کاهش مصرف برق
وزیر نیرو با اشاره به افزایش دمای هوای کشور در هفته جاری و ثبت رکورد 
تاریخی نیاز مصرف برق با بیش از ۷۱ هزار مگاوات، از مردم خواســت برای 
تامین نیاز برق کشــور در مصرف برق و استفاده از سیستم های سرمایشی 

صرفه جویی کنند.
علی اکبر محرابیان در واکنش به افزایش نیاز مصرف برق کشــور در شبانه 
روز گذشته )شنبه( به ۷۱ هزار و ۵۰۰ مگاوات گفت: در هفته بسیار گرمی به 
سر می بریم و پیش بینی می شود بر شدت گرما افزوده شود و انتظار می رود 

متوسط گرما در این هفته افزایش قابل توجهی یابد.
وی با اشــاره به گرمای هوا طی هفته جاری افزود: در زمان اوج مصرف روز 
گذشته، شاهد تقاضای حدود ۷۱ هزار و ۵۰۰ مگاوات برق بودیم که یک رکورد 
تاریخی محسوب می شود.وزیر نیرو با اعلام اینکه میزان تقاضای برق کشور در 
هفدهم تیر امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۸۰۰۰ مگاوات بیشتر 
است، ادامه داد: این رقم در کل نسبت به رکورد سال گذشته ٢۰۰۰ مگاوات 
فزونی یافته است.محرابیان با بیان اینکه بیش از ۳۰ هزار مگاوات مربوط به 
استفاده از سیستم های سرمایشی می شود، اظهار کرد: به منظور تامین برق 
پایدار برای همه هموطنان، تقاضا می کنیم که مردم تا جایی که امکان دارد در 
مصرف برق صرفه جویی کنند، برای نمونه کولرها را در دور کند تنظیم کنند، 
در ساعاتی که میسر اســت کولرها را خاموش کنند، در مصرف روشنایی و 
وسایل برقی منزل به ویژه در ساعات اوج مصرف )۱٢ تا ۱۷( صرفه جویی داشته 
باشند.وی تاکید کرد: هموطنان با کاهش مصرف برق می توانند از مزایای 
صرفه جویی تحت عنوان طرح سراسری پاداش صرفه  جویی برخوردار شوند.

وزیر نیرو در گفت وگویی تلویزیونی با بیان اینکه سال گذشته با همراهی مردم 
با کمترین مشکلات و عدم اعمال محدودیت برق خانگی با موفقیت از تابستان 
عبور کردیم و چنانچه امسال نیز فضای همکاری برقرار باشد، بدون دغدغه از 
تابستان عبور می کنیم، گفت: در صورت تشدید گرمای هوا با همکاری مردم 
در مصرف بهینه برق ۱۰۰ درصد موفق از تابستان گذر می کنیم.محرابیان 
تصریح کرد: در خرداد امسال ۴۰ درصد مشترکان خانگی مشمول دریافت 
پاداش صرفه جویی شدند و قبوض برق بخش قابل توجهی یا رایگان شد یا 
بستانکار شدند؛ در چنین شرایطی امیدوارم با همکاری بسیار خوب هموطنان 
همانند بسیاری از موارد که در گلوگاه های اساسی همکاری کرده اند، بتوانیم 
به نحو احسنت برق مورد نیاز را تامین کنیم.به گفته وی این صرفه جویی فقط 
مربوط به بخش خانگی نمی شود، در بخش اداری و تجاری کشور نیز  ظرفیت 
قابل توجهی برای صرفه جویی در نظر گرفته شــده است؛ در بخش اداری 
پیش بینی ۱۰۰۰ مگاوات صرفه جویی پیش بینی بود و تاکنون حدود ۷۰۰ 
مگاوات آن حاصل شده به عبارتی حدود ۳۰۰ مگاوات به راحتی می توان در 

ادارات صرفه جویی کرد.

  واردات برنج ساماندهی می شود
اخذ شناسه کالا برای ثبت سفارش واردات برنج ضروری بوده و بر اساس نامه 
معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی واردکنندگان تا ٢۵ تیر مهلت 

دارند تا برای دریافت شناسه کالا اقدام کنند.
 ســال زراعی امســال برنج ســال پر رونقی در بازار نبوده و بخش زیادی از 
محصولات سال گذشته در انبارها دپو شدند. با وجود نیاز داخل به واردات 
حدود یک میلیون تن برنج عنوان می شود حجم بیشتری وارد شد و تقریباً ۷۰ 
درصد آنها به مقصد استان های شمالی به عنوان قطب تولید برنج بود. قیمت 
بالای محصول تولیدی داخلی در کنار کاهش قدرت خرید جامعه سبب شد 
تا اقبال نسبت به برنج های ارزان تر تایلندی و تایوانی بیشتر باشد. برنج های 
هندی و پاکستانی در رده بعدی بوده و به این ترتیب برنج ایرانی بازار خوبی 
نداشت.برداشت برنج سال جدید مرداد آغاز خواهد شد و برای از بین نرفتن 
برنج های داخلی با پیگیری های مجلس شورای اسلامی، معاون اول رئیس 
جمهوری با قید فوریت دستور داد تا وزارتخانه های دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح، بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و علوم، تحقیقات و فناوری اقدام به 

خرید برنج باقی مانده در انبارهای کشاورزان کنند.
در ادامه برای ســاماندهی به بازار برنج در کشــور واردکنندگان برنج ثبت 
سفارش ملزم به اخذ شناسه کالا شدند به این ترتیب آمار واردات مشخص 
باشــد و محصولات بیش از نیاز داخل وارد نشــود. به گزارش وزارت جهاد 
کشاورزی، احمد خانی نوذری، سرپرست معاونت توسعه بازرگانی با تاکید 
بر اخذ شناسه کالا برای ثبت سفارش واردات برنج گفت: با توجه به جلسات 
آموزشی و توجیهی واردکنندگان برای دریافت شناسه کالا و تناظر آن با کد 
IRC با همکاری دفتر خدمات فنی و مهندسی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
و سازمان غذا و دارو، از واردکنندگان برنج درخواست می شود برای دریافت 

شناسه کالا از سامانه جامع تجارت به آدرس ntsw.ir مراجعه کنند.
وی افزود: متقاضیان درخواست برقراری تناظر شناســه کالا و کد IRC )در 
صورتی که شرکت از قبل این کد را دریافت کرده باشد( در سامانه سازمان 
غذا و دارو به نشــانی my.fda.gov.ir ثبت کرده و شناسه کالای مربوط را به 
دفتر خدمات بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی ارائه کنند.سرپرست معاونت 
توسعه بازرگانی در پایان یادآور شد: بر اساس نامه این معاونت در تأمین کالای 
اساسی و قبول درخواست وارد کنندگان برنج و تمدید مهلت دریافت شناسه 
کالا برای ثبت ســفارش از ۱۵ به ٢۵ تیر، واردکنندگان باید در اسرع وقت 
نسبت به دریافت شناسه کالا، ثبت تناظر و ارائه لیست از طریق انجمن های 

مربوطه اقدام کنند.

انتقاد رییس سازمان ملی استاندارد ایران از کیفیت پایین خودروهای داخلی
 رییس سازمان ملی استاندارد ایران به موضوع کیفیت پایین خودروهای داخلی 
اشــاره کرد و گفت: درصورتی که واردات خودرو به صورت عادلانه و توسط دولت 

شکل بگیرد، به طور قطع مردم کیفیت برتر را انتخاب می کنند.
به گزارش از سازمان ملی استاندارد، »مهدی اسلام پناه«  در جمع اعضای هیات 
مدیره انجمن آزمایشگاه های کشور تاکید کرد: باید سهم خود را در ایمنی و مراقبت 

از سلامت جامعه ارتقا دهیم تا حقی از مصرف کننده بر گردن ما باقی نماند.
وی با بیان لزوم همکاری با مرکز ملی تایید صلاحیت ایران در انجام ارزیابی 
همترازی، افزود: موفقیت در ارزیابی همترازی توسط مجامع تایید صلاحیت بین 
المللی، علاوه بر حمایت از تولیدکنندگان، رشــد تولید داخلی و تسهیل تجارت 
جهانی را فرآهم می کند.این مقام مسوول با بیان اینکه مجوز آزمایشگاه با دقت 
زیادی صادر می شود، گفت: نهادهای آزمایشگاهی برای تقویت مهارت و توانمندی 

خود باید به سمت کسب دانش سوق پیدا کنند.

 رشد قارچ گونه آزمایشگاه های همکار
اســلام پناه با اشاره به رشد قارچ گونه آزمایشگاه های همکار در دوره های قبل، 
تاکید کرد: پروانه فعالیت آزمایشگاه هایی که بدون احراز شرایط لازم و فقط برای 
منافع خریداری شده است و کیفیت لازم را در ارائه خدمات ندارد، باطل می شود.

دبیر شورای عالی استاندارد به مصوبه های آخرین جلسه این شورا اشاره کرد و 
گفت: فقط آزمایشگاه هایی که اطلاعات خود را در درگاه امن پرداخت اینترنتی 

ثبت کرده باشند، مجوز ادامه فعالیت دارند و با این اقدام، ارتباط بین واحد تولیدی 
و آزمایشگاه قطع و هرگونه تضاد منافع از بین می رود.

وی در واکنش به رضایت نسبی انجمن آزمایشگاه های کشوری نسبت به تغییر 
نرخ تعرفه خدمات، یادآور شد: این اقدام درحالی انجام شد که به مدت سه سال 
نرخ تعرفه ثابت مانده بود.رئیس سازمان ملی استاندارد ایران با بیان اینکه نظام 
آزمایشگاهی کشور در عمل در خدمت کیفیت نیست، اظهارداشت: خطای برخی 
از فعالیت های خدماتی از جمله نظام آزمایشگاهی منجر به بروز حوادث جبران 

ناپذیر است؛ بنابراین هیچ کوتاهی در این بخش قابل اغماض نیست.

وی با اشــاره به توجه دولت مردمی سیزدهم به موضوع استاندارد و کیفیت، 
گفت: امروزه نمایندگان سازمان ملی استاندارد ایران حضور فعال در مجامع بین 
المللی دارند، به طوری که یکی از اعضای هیات تجاری دولت در سفرهای خارجی، 
نماینده سازمان ملی اســتاندارد ایران است.اسلام پناه، تشکیل ستاد دیپلماسی 
کیفیت و اســتاندارد، جایزه کیفیت جهان اسلام و تلاش برای کسب بازار حلال 
را جزو اهداف این سازمان به منظور توسعه تجارت برشمرد و گفت: آزمایشگاه ها 
نیز در این ساختار می توانند فعالیت های خود را در ابعاد وسیع تری توسعه دهند.

رئیس سازمان ملی استاندارد ایران از نهادهای ارزیابی کننده، آزمایشگاه های همکار 
و شــرکت های بازرسی تایید صلاحیت شده که به عنوان بازوی این سازمان در 
زمینه بازرســی، آزمون و تایید صلاحیت تلاش می کنند قدردانی کرد و گفت: 
دبیرخانه ای برای تعامل و همکاری بیش از پیش در این ســازمان  مستقر شده 
اســت تا تشکل ها بی واسطه با ما در ارتباط باشند.وی با بیان اینکه نفع حاصل 
از برگزاری جلســات به صورت پیوسته و پویا به انجمن ها برمی گردد، یادآور شد: 
مشــارکت فعال، رفع تعارض منافع، روزآمد شدن آزمایشگاه ها، مدیریت صدور 
گواهینامه آزمایشگاهی، حذف آزمایشگاه های بی کیفیت، رشد و توسعه فناوری 
را در بخش های آزمایشگاهی به دنبال دارد.رئیس سازمان ملی استاندارد ایران، 
مشارکت انجمن ها در پروژه های تحقیقاتی، توسعه و تجهیز آزمایشگاهی را برای 
دستیابی به نقطه ایده آل ضروری دانست و افزود: یک انجمن قوی، موثر و مفید 

می تواند دقت در ممیزی را در سطح قابل توجهی افزایش دهد.

محمود نجفی عرب، رئیس اتاق بازرگانی تهران در مراســم روز صنعت و معدن تهران، اظهار کرد: قوانین 
زیادی تدوین شده که بعضا سبب مشکلات بیشتری برای تولیدکنندگان شده، مانند تولید رقابت پذیر. برخی 

از این قوانین برای تصحیح اقتصاد به وجود آمد، اما این قوانین فضای اقتصادی ما را رفع نکرد.
وی با تاکید بر لزوم حذف کارت بازرگانی گفت: کارت بازرگانی از سال ۱۳۳۴ برای مدیریت حوزه تجارت و 
صادرات بوجود آمد؛ این کارت از حدود دو سال پیش در سامانه جامع تجارت صادر و تمدید می شد؛ در حال 
حاضر دریافت آن بیش از شــش ماه به طول می انجامد. امروز می توان گفت نیازی به داشتن کارت بازرگانی 
نیســت. بطور نمونه کشور همسایه، ترکیه کارت بازرگانی ندارد و این موضوع را از مسئولان مطالبه خواهیم 

کرد که کارت بازرگانی حذف شود.
رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: تاکنون نتوانستیم با قیمت گذاری دستوری عرضه و تقاضا را تنظیم کنیم 
و به همین دلیل با همکاری اندیشکده شریف، طرح های مستند آماده شده تا قیمت گذاری دستوری حذف و 
جایگزین آن لایحه ای تنظیم شده، که تقدیم مجلس می شود. این لایحه شامل لبنیات، خودرو، آرد، نان، قند 
و شکر، دارو، صنعت، فولاد و صنایع لوازم خانگی است. قیمت گذاری دستوری باعث رکود ۸۰ واحد تولیدی 

کوچک شده و امیدواریم این لایحه بتواند در رفع مشکلات این حوزه موثر واقع شود.

 برخی بانک ها عرصه را بر تولیدکنندگان تنگ کردند
در ادامه این مراســم، رئیس خانه صنعت و معدن جوانان استان تهران، گفت: شرکت هایی 
که بانک ها حامی آن هستند، عرصه را بر تولیدکنندگان تنگ کرده اند؛ تولید کنندگان قادر به 

رقابت با شرکت هایی که بانک ها حامی آن ها باشند، نیستند. 
به گفته وی در تهران ۱۰ هزار واحد صنعتی و تولیدی وجود دارد که با مستندات و بازدیدهای 

متعددی که صورت گرفته، ۳۹ واحد برگزیده، انتخاب شدند،.

 آماده سازی بیش از ۱۰۰۰ هکتار زمین برای توسعه صنعت در تهران
در ادامه علی رسولیان، معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت، نیز با تاکید بر اینکه زیست بوم 
حوزه تولید با مدل های جدید باید همراه باشد، گفت: نیازمند مسیرهای جدید توسعه صنعتی 
مطابق با استانداردهای روز دنیا هستیم و مجتمع ها و شهرک های کارگاهی الگویی جهانی در 

قالب زنجیره های تولید است.
به گفته وی طی دو ســال گذشــته بیش از ۱۰۰۰ هکتار زمین برای توســعه صنعت در 
این اســتان فراهم آمده است.رســولیان، با اشــاره به اقدامات انجام شــده در راستای تامین 
زیرســاخت ها تصریح کرد: نزدیک به چهار پســت بزرگ برق در استان ایجاد شده و بیش از 
٢۰۰۰ میلیارد تومان در حوزه زیرساخت های صنعتی در شهرک های صنعتی این استان طی 
دوســال اخیر هزینه شده اســت.وی با بیان اینکه موضوعاتی مانند هوش مصنوعی، رباتیک، 
فناوری های نوین، انقلاب چهارم صنعتی و... مسیری است که صنعت ما را در آینده رقابت پذیر 
می کند و به مســیر توسعه صنعتی بنگاه ها کمک می کند، اظهار کرد: زیست بوم حوزه تولید 
 با مدل های جدید و روز دنیا باید همراه باشــد. تلاش می کنیم با ایجاد شــهرک های فناوری 
که ۴۰ شهرک فناوری جدید را از دولت مصوبه گرفته ایم، به سمت صنعت فناورانه و نوآورانه 

گام برداریم.
به گفته وی ۵۰۰ خوشه صنعتی در کشور مطالعه شده است و حدود ۱٢۸ خوشه اجرا شده 
است. فصل خوبی در برنامه هفتم توسعه برای خوشه ها در حال رقم خوردن است تا خوشه های 

صنعتی بر اساس ظرفیت های منطقه ای شکل بگیرند.
رسولیان، همچنین تصریح کرد: به صورت همزمان رفع نیازهای فناورانه بنگاه ها و کمک به 
عارضه یابی آنها در دستور کار است، از سوی دیگر بازاریابی و برندینگ فصل جدید و راهکاری 
متفاوت برای توســعه صنعتی اســت که مجموعه این اقدامات در ســازمان صنایع کوچک و 

شهرک های صنعتی ایران دنبال می شود.

 سهم 2۴ درصدی تهران از تولید ناخالص داخلی
علیرضا فخاری، اســتاندار تهران نیز طی ســخنان کوتاهی در این مراســم ضمن گلایه از 
بروکراسی های زاید اداری اظهار کرد: هم افزایی و تعامل بین بخشی برای حذف و کاهش این 

بروکراسی ضرورت دارد.
وی با بیان اینکه ۴۷ درصد از صنعت کشور در استان تهران است، افزود: سهم استان تهران 
در GDP حدود  ٢۴ درصد اســت و این ظرفیت مهمی و نقطه عطفی برای تصمیم گیری های 

اساسی است. همچنین ساماندهی لکه های صنعتی از موضوعات بسیار مهم این استان است.
در پایان این مراســم  از صنعتگران و معدنکاران نمونه استان تهران نیز با حضور مسئولان 
کشــوری و استانی تجلیل شد. در این راســتا، از ۴۱ واحد صنعتی و معدنی شامل ٢۹ واحد 
صنعتی، ۳ بهره بردار نمونه معدنی، یک مکتشــف نمونه معدنی، یک شــهرک صنعتی نمونه، 
یک طرح نمونه صنعتی، ۳ واحد صنایع معدنی، ۳ پیشکسوت نمونه صنعتی، تقدیر و به آنها 

لوح و تندیس اهدا شد.

 برخورد قانونی با متخلفان و گران فروشان
 معاون نظارت و بازرسی سازمان تعزیرات کل کشور از محکومیت ۵۳ هزار میلیارد تومانی مرغداران به دلیل تخلف عرضه خارج از شبکه خبر داد و گفت که با متخلفان و گران فروشان برخورد می شود.

»احمد جعفری نسب« در گفت وگویی درباره افزایش قیمت مرغ در بازار، اظهار داشت: در بحث مرغ و نهاده های دامی وقتی زنجیره تامین دچار اشکال است گران فروشی رخ می دهد.
معاون نظارت و بازرسی سازمان تعزیرات کل کشور با بیان اینکه مرغدار وقتی نهاده را از بازار آزاد می خرد زنجیره تامین با مشکل مواجه می شود، خاطرنشان کرد: در فاصله بین مرغداری تا کشتارگاه و توزیع در بازار تخلف رخ می دهد 

و به دلیل عرضه در خارج از شبکه قیمت مرغ افزایش می یابد و بالاتر از قیمت مصوب به دست مصرف کننده می رسد.

شناسه آگهی : ۱۵٢۵۵۹۱ ۰ / م - الف
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کاهش تورم به قیمت تحمیل رکود؟

 نحوه شناسایی و میزان مالیات خانه های خالی
سخنگوی سازمان امور مالیاتی ضمن تشریح نحوه شناسایی و میزان مالیات 
خانه های خالی اعلام کرد که حدود ۶۳ هزار خانه خالی شناســایی و برای 

مالکین این خانه ها برگه مطالبات مالیاتی صادر شده است.
مهدی موحدی بکنظر، با بیان اینکه سازمان امور مالیاتی اطلاعات خانه های 
خالی را از سامانه ملی املاک و اسکان که زیر نظر وزارت راه و شهرسازی است 
دریافت می کند، اظهار کرد: بر اساس این اطلاعات، برای فردی که بیش از دو 
واحد خانه خالی دارد، برگه مطالبه مالیاتی صادر شده است. البته این برگه ها 
بر اساس اطلاعات سال ۱۴۰۰ است، بر این اساس حدود ۶۳ هزار خانه خالی 
شناسایی و برای مالکین این خانه ها برگه مطالبات مالیاتی صادر شده است.

وی ادامه داد: در فاز نخست حدود ۵۱۵ هزار واحد خالی شناسایی شده 
بود که تعداد آن بعد از اصلاح و پالایش کمتر شد؛ در این راستا برای اینکه 
با اطمینان بیشــتری نسبت به صدور برگه مالیات اقدام کنیم، مبنا دو خانه 

به بالا قرار گرفت.
ســخنگوی ســازمان امور مالیاتی در ادامــه درمورد نحوه شناســایی 
خانه هــای خالــی توضیح داد: به موجب قانون هر واحد مســکونی واقع در 
کلیه شــهرهای بالای ۱۰۰ هزار نفر جمعیت که به اســتناد ســامانه ملی 
املاک کشــور در هر ســال مالیاتی در مجموع بیش از ۱۲۰ روز ســاکن یا 
کاربر نداشــته باشــد به عنوان خانه خالی شناخته می شــود و اگر به ازای 
 هر ماه بیش از این زمان یاد شــده خالی باشــد بــدون لحاظ معافیت های

 مندرج در قانون مالیات های مستقیم به حکم ماده ۵۴ مکرر قانون مالیات های 
مســتقیم ماهانه مشــمول مالیاتی بر مبنای مالیات بر درآمد اجاره املاک 

خواهد شد.

 بهترین توصیه برای سهامداران در شرایط فعلی چیست؟
نوید رجایی گفت: توصیه به ســهامداران این اســت بخشی از پرتفوی را 
برای خرید سهام کوتاه مدتی اختصاص دهند و بهترین زمان اصلاح پرتفوی 

نیز هم اکنون است.
نوید رجایی کارشناس بازار سرمایه درباره آخرین وضعیت بازار سرمایه به 
خبرنگار مهر گفت: بعد از رشد دلار از قیمت ۳۲ هزار تومان تا قیمت ۶۰ هزار 
تومان، ایران وارد یک دوره رکودی شده است و این عامل بر بازار بورس هم 
تأثیر گذاشته است. در حال حاضر چشم انداز رشدی را نمی توان متصور بود 
چون مجموعه ای از عوامل مختلف مانع از تولید و سودآوری شرکت ها شده اند.

رجایی افزود: از سوی دیگر برجام اگرچه رخ نداده است اما فروش راحت 
تر نفت توســط ایران باعث شده ارز راحت تر وارد کشور شود و همین عامل 

مانع از جهش قیمت دلار به کانال های بالاتر شده است.
این کارشــناس بازار سرمایه اضافه کرد: اگر نگاهی به اکثر سهم ها داشته 
باشــیم متوجه خواهیم شــد در جای خوبی قرار دارند اما بنزینی برای رشد 
نیز وجود ندارد. شــاید ســهامداران از وضعیت فعلی بورس راضی نباشند اما 
این وضعیت عقلایی ســتودنی است و اگر تک سهم های درست انتخاب شود 

می توان از این بازار بازده خوبی را گرفت.
رجایی در پایان گفت: پس توصیه به ســهامداران این اســت بخشــی از 
پرتفــوی را برای خرید ســهام کوتاه مدتی اختصــاص دهند و بهترین زمان 
اصلاح پرتفوی نیز هم اکنون اســت. بعضی از ســهم هایی هستند که به هیچ 
وجه ارزنده نیستند این موارد گزینه های خوبی برای سرمایه گذاری نیستند. 

۴۵۴ نماد در وضعیت قرمز گرفتار شدند

 ریزش ۱۸۷۷۲ واحدی شاخص کل بورس
شــاخص کل بــورس در پایان معاملات امروز با ریــزش بیش از ۱۸ هزار 

واحدی مواجه شده و بیشتر نمادهای بازار در وضعیت منفی قرار گرفتند.
 همانطور که در پیش بینی معاملات بورس در روز گذشــته گفته بودیم، 
شاخص کل بورس امروز را هم با روند ریزشی به پایان رساند، ارزش معاملات 
خرد روند افزایشی نداشته و در همان محدوده ۶,۸۸۰ میلیارد تومان است.

اما نکته مهم امروز افزایش نمادهای منفی نسبت به دیروز بوده به طوری 
کــه ۱۱۱ نماد مثبت، ۸۰ نماد صف خرید، ۳۹۶ نماد منفی و ۵۸ نماد صف 

فروش بودند.
ارزش صف های خرید ۵۱۴ میلیارد تومان اســت که نســبت به میانگین 
هفتگی ۱۱۶ میلیارد تومان افزایش داشته است. از سوی دیگر ارزش صف های 
فروش با کاهش ۱ میلیارد تومانی نســبت بــه میانگین هفتگی، در محدوده 

۱۵۵ میلیارد تومان قرار دارد.
در یــک هفته گذشــته برآیند معاملات در بازار ســهام، خروج نقدینگی 
حقیقــی )فروش حقیقــی به حقوقی( به ارزش ۳۷ میلیارد تومان را نشــان 
می دهــد. امــروز نیز روند خــروج نقدینگــی حقیقی بــرای چهارمین روز 
 متوالــی با ثبــت رقم ۲۹۰ میلیارد تومان همچنان ادامــه دارد. این درحالی 
اســت که در یک هفته گذشــته از شدت خروج نســبت به میانگین ماهانه 
کاســته شده اســت. توســعه واحدهای صنعتی و احیای واحدهای راکد در 

دستور کار است.

     طی روزهای اخیر، این 
گزاره که »دولت سیزدهم 

برای کاهش تورم، 
سیاست های رکودی را 

در پیش گرفته« یا »دولت 
سیزدهم برای کاهش 

تورم، چاره ای جز اجرای 
سیاست های انقباضی 

ندارد« بیشتر مطرح شده 
است.

آرزو  برهانی     -   ایده روز  |  طی روزهای اخیر، این گزاره که »دولت سیزدهم برای کاهش تورم، سیاست های رکودی را در پیش گرفته« بیشتر 
مطرح شده است. این گزاره ها به ویژه پس از انتشار آمار جدید از رشد نقدینگی مطرح شد که نشان داد رشد ۱۲ ماهه نقدینگی در خرداد امسال پس 

از گذشت ۴۱ ماه به کانال ۲۰ درصدی سقوط کرده است.

ده
چکی

بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اردبیل در نظر دارد پروژه ۷۲ واحدی دوم نهضت ملی مسکن شهرستان اردبیل )اجرای فونداسیون و اسکلت بتنی با بتن ریزی سقف طبقات ،دیوار برشی و راه پله با زهکشی فونداسیون بصورت دستمزدی و بدون مصالح(  را بشرح جدول ذیل و  بر اساس مشخصات فنی منضم 
به اسناد مناقصه از طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید:

                           نام پروژه                             شهرستان        برآورد اولیه         مبلغ تضمین شرکت در مناقصه) ریال(          نوع تضمین شرکت در مناقصه              مدت اجرای پروژه           محل اعتبار پروژه       مساحت زیربنای پروژه 

3۷.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال                  ۱.۸5۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال                         ضمانتنامه بانکی /واریز وجه نقد                     365 روز                     اعتبارات داخلی بنیاد مسکن                 ۷۸۷۰.۷۸  مترمربع  نهضت ملی مسکن دوم )۷۲ واحدی(              اردبیل 

۱- نوع فراخوان: فراخوان عمومی یک مرحله ای
۲- نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اردبیل

3- موضوع مناقصه: اجرای فونداسیون ، اسکلت بتنی با بتن ریزی سقف ، دیوار برشی و راه پله با زهکشی فونداسیون )مرحله سفت کاری( پروژه ۷۲ واحدی دوم نهضت ملی مسکن شهرستان اردبیل )طبق جدول فوق( براساس نقشه ها و مشخصات فنی اجرایی منضم به اسناد مناقصه.
۴-  زمان فروش اسناد مناقصه: از ساعت ۱۰روز دوشنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۱۹ الی ساعت ۱۴ روز پنجشنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۲  

5- مهلت تحویل پیشنهادات از سوی مناقصه گران : از روز شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۴/۲۴ تا پایان وقت اداری روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۳ )حداقل۱۰ روز( طبق بند)ب(ماده۱۵قانون برگزاری مناقصات
6- محل دریافت اسناد مناقصه: سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران(

۷- تضمین شرکت در مناقصه : 
۱-۷( ضمانتنامه بانکی.

۲-۷( واریز وجه نقد به حساب۱۳۰۹۶۲۹۸۱۳ نزد بانک تجارت شعبه آزادی اردبیل)کد۱۳۰۹۰( بنام بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اردبیل
3-۷( فرم تایید مطالبات

۸- مدت اعتبار پیشنهادها: از آخرین روز مهلت تحویل پیشنهادات به مدت سه ماه )قابل تمدید برای یک دوره سه ماه دیگر( معتبر باشد.
9- تاریخ بازگشایی پاکت )الف ،ب و ج(: ساعت ۱۰ قبل از ظهر روز چهارشنبه  مورخ ۱۴۰۲/۰۵/۰۴

۱۰- اعتبار پروژه: از محل اعتبارات داخلی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اردبیل میباشد.
۱۱- شرایط مناقصه گران:کلیه شرکتهای حقوقی و پیمانکاران حقیقی تشخیص صلاحیت شده دارای رتبه ابنیه از سازمان مدیریت و برنامه ریزی، که ارائه یک نسخه از گواهی رتبه بندی و آخرین آگهی تغییرات اساسنامه در روزنامه رسمی شده در زمان خرید اسناد الزامی می باشد.

۱۲- جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید به اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان اردبیل و سایت ذیل مراجعه نمایید.
    http://setadiran.ir

۱۸-  رای به صدور سند ششدانگ قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۴۱۱۴۳۴.۷۶ متر مربع قسمتی 
از پلاک ۸ فرعی از ۱۵۳ اصلی بخش ۱۲ دلفان به 
نام آقای محسن فتحی محمد آبادی از مالکیت مالک 
رسمی آقایان شا محمد و نورعلی و کرم رضا کرمی و 
گلمیرزا فتحی و علی نوریان و روح اله میرزایی و سیف 
اله فتح الهی و صفر علی زاده و شاهمراد مرادی و غیره 
۱۹-   رای به صدور سند ششدانگ زمین مزروعی 
به مساحت ۱۴۱۶۵ متر مربع قسمتی از پلاک ۱۵۰ 
اصلی بخش ۱۲ دلفان بــه نام آقای علی دارایی از 
مالکیت مالک رســمی آقای غلامعباس احمدی، 
احمد علی شکری، ابوالقاسم مقصودی، محمود علی 
و نصرت اله نادی، محمدرضا و شهولی شکری  بهر 

علی مقصودی 
۲۰-  رای به صدور سند ششدانگ قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت ۷۹۹۱.۵ متر مربع قسمتی 

از پــلاک ۲۶۳ اصلی بخش ۱۱ دلفان به نام آقایان 
حجت اله و علی محمد خان شهرتین فاضلی اولادی 
بالمناصفه از مالکیت مالک رســمی خانم قمر تاج 

کرمعلی 
۲۱-  رای به صدور سند ششدانگ قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت ۸۸۱۸.۷ متر مربع قسمتی 
از پــلاک ۲۶۳ اصلی بخش ۱۱ دلفان به نام آقایان 
حجت اله و علی محمد خان شهرتین فاضلی اولادی 
بالمناصفه از مالکیت مالک رســمی خانم قمر تاج 

کرمعلی 
۲۲-  رای به صدور سند ششدانگ قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت ۶۶۵۷.۱ متر مربع قسمتی 
از پــلاک ۲۶۳ اصلی بخش ۱۱ دلفان به نام آقایان 
حجت اله و علی محمد خان شهرتین فاضلی اولادی 
بالمناصفه از مالکیت مالک رســمی خانم قمر تاج 

کرمعلی 

۲۳-   رای به صدور ســند ششــدانگ عرصه و 
اعیان یک باب ساختمان به مساحت ۳۳۰.۵۳ متر 
مربع قسمتی از پلاک ۱۵۴ اصلی بخش  ۱۲ دلفان 
به نام آقای غلام رضا رضائیان تشکن و خانم طاهره 
هادی بالمناصفه از مالکیت مالک رسمی آقای کرم 

شا منصوری 
۲۴-  رای به صدور سند ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۱۳۸۳.۴۰ متر مربع قسمتی از 
پلاک ۵ فرعی از ۱۵۳ اصلی بخش ۱۲ دلفان به نام 
آقای سعید ویسی فرزند میرزا مراد از مالکیت مالک 
رسمی آقایان صید عباس کرمیان و نامدار رضائیان 

۲۵-  رای به صدور سند ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۲۳۶۸.۳۴ متر مربع قسمتی از 
پلاک ۵ فرعی از ۱۵۳ اصلی بخش ۱۲ دلفان به نام 
آقای سعید ویسی فرزند میرزا مراد از مالکیت مالک 
رسمی آقایان صید عباس کرمیان و نامدار رضائیان 

۲۶-  رای به صدور سند ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۲۱۵۱۷.۶۲ متر مربع قسمتی از 
پلاک ۵ فرعی از ۱۵۳ اصلی بخش ۱۲ دلفان به نام 
آقای سعید ویسی فرزند میرزا مراد از مالکیت مالک 
رسمی آقایان صید عباس کرمیان و نامدار رضائیان 

۲۷-  رای به صدور سند ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۲۵۰۳۵,۴۱متر مربع قسمتی از 
پلاک ۵ فرعی از ۱۵۳ اصلی بخش ۱۲ دلفان به نام 
آقای سعید ویسی فرزند میرزا مراد از مالکیت مالک 
رسمی آقایان صید عباس کرمیان و نامدار رضائیان 
معترضین میتوانند ظرف ۲ ماه از تاریخ انتشار نوبت 

اول اعتراض خود را به ثبت محل ارائه نمایند .
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۲/۰۴/۱۹

تاریخ انتشار  نوبت دوم ۱۴۰۲/۰۵/۰۴ 
حسین علیزاده - سرپرست اداره ثبت اسناد 

و املاک شهرستان دلفان

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای 
72 واحدی دوم نهضت ملی مسکن شهرستان اردبیل 

سیاســت های ضدتورمی در ادبیات رایج علم اقتصاد، غالبا 
به رکود منجر می شود. یکی از مهمترین چالش های بانک های 
مرکزی اقتصادهای بزرگ دنیا در شرایط فعلی نیز، چگونگی 

کاستن از تورم با تحمیل کمترین رکود به اقتصاد است.
مسئله تورم در اقتصاد ایران که پس از بازگشت تحریم ها در 
سال ۹۷ به طور همزمان دچار تورم بالا و رکود بوده، حساسیتی 
دوچندان می یابد. از یک سو به دلیل تورم بالا، اقتصاد و معیشت 
مردم دچار استهلاک شدید شده و تبعات اقتصادی و اجتماعی 
آن در حال تشــدید اســت. از دیگر سو، اجرای سیاست های 
ضدتورمی تشدیدکننده رکود در اقتصادی که طی سال های 
اخیر کاهش شدید درآمد سرانه را تجربه کرده و ظرفیت چندانی 
برای تحمل بیشــتر آن را ندارد، مخاطره آمیز است. از همین 
رو، دست سیاستگذار در چنین اقتصادی، به مراتب بسته تر از 

سیاستگذاران اقتصادی دیگر کشورهاست.
طــی روزهای اخیر، این گزاره که »دولت ســیزدهم برای 
کاهش تورم، سیاست های رکودی را در پیش گرفته« یا »دولت 
ســیزدهم برای کاهش تورم، چاره ای جز اجرای سیاست های 
انقباضی ندارد« بیشتر مطرح شده است. این گزاره ها به ویژه 
پس از انتشار آمار جدید از رشد نقدینگی مطرح شد که نشان 
داد رشــد ۱۲ ماهه نقدینگی در خرداد امسال پس از گذشت 

۴۱ ماه به کانال ۲۰ درصدی سقوط کرده است.
گزارش جدید بانک مرکزی نشان می دهد نرخ رشد ماهانه 
نقدینگی در خرداد ماه سال جاری به کمتر از ۱.۸ درصد رسیده 
است. همچنین طی سه ماه نخست سال جاری، نقدینگی تنها به 

میزان ۳.۹ درصد افزایش داشته که کمترین رشد فصلی بهار در 
چهار سال اخیر است. در نهایت نرخ رشد ۱۲ ماهه نقدینگی به 
۲۹ درصد کاهش یافته که طی ۴۱ ماه اخیر بی سابقه بوده است.

ســقوط نرخ رشد نقدینگی به کانال ۲۰ درصد آن هم در 
شــرایطی که در ماه های پایانی دولت گذشته و آغازین دولت 
سیزدهم این نرخ به کانال ۴۰ درصد هم رسیده بود، نوید کاهش 
چشمگیر تورم در سال جاری را می دهد. کاهش نرخ تورم البته 
در آخرین گزارش مرکز آمار هم مشهود بود به طوری که تورم 
ماهانه در خرداد به ۲ درصد رسید که کمترین نرخ در ۱۵ ماه 
اخیر بوده و همچنین تورم نقطه به نقطه ۴۲.۶ درصد شد که 

نسبت به ماه قبل ۱۲ واحد درصد کاهش را نشان می دهد.
نگاهی به شاخص های کلان اقتصادی نشان می دهد دولت 
تلاش کرده با دو بحران اقتصادی به جا مانده از دولت گذشته 
یعنی »رکود« و »تورم« به صورت همزمان مقابله کند و یکی 
را فدای دیگری نکند. این سیاســت البته برخلاف شیوه رایج 
در اقتصاد دیگر کشورهاست چرا که عموما کنترل تورم تا حد 
زیادی باعث تشدید رکود در اقتصاد می شود. مرور شاخص های 
کلان اقتصاد کشور اما نشان می دهد دولت سیزدهم توانسته تا با 
اجرای اقدامات مختلف، عوامل ریشه ای اثرگذار بر تورم از جمله 
نقدینگی را با تحمیل کمترین رکود به اقتصاد کشور کنترل کند.

 بهبود چشمگیر رشد اقتصادی و تشکیل سرمایه
طبق اعلام مراجع آماری، رشد اقتصاد کشور در دو سال اخیر 
شــتاب بیشتری گرفته است. بر همین اساس مرکز آمار رشد 

نوبت اول 

اقتصادی سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ را هر دو معادل ۴.۸ درصد و بانک مرکزی به 
ترتیب معادل ۴.۴ و ۴ درصد اعلام کرد. این ارقام نشان می دهد میانگین رشد 
اقتصادی کشــور در دو سال اخیر بالای ۴ درصد بوده که به مراتب نسبت به 

رشد اقتصادی حدود یک درصدی در دولت گذشته بالاتر بوده است.
نگاهی به اقلام هزینه نهایی در گزارش های رشد، بخش مهمی از چرایی 
رشد بالای اقتصاد کشور در دو سال اخیر را بازگو می کند. طبق آمارهای رسمی، 
»تشــکیل سرمایه ثابت« در دولت سیزدهم رشد جهش گونه ای داشته و به 
عاملی مهم در بهبود رشد اقتصادی کشور تبدیل شده است. نگاهی به روند 
رشد تشکیل سرمایه ثابت در هشت فصل اخیر، بهبود چشمگیر این شاخص 

در دولت سیزدهم را نشان می دهد.
همانطور که پیداست، نرخ رشد تشکیل سرمایه ثابت در تابستان ۱۴۰۰ به 
منفی ۹.۶ درصد رسیده بود اما این رقم در پاییز و زمستان ۱۴۰۱ به ترتیب 
به ۱۵.۱ و ۶ درصد رســید و در نهایت این شاخص در کل سال ۱۴۰۱ رشد 

۶.۷ درصدی را ثبت کرد.
رشد بالای تشکیل سرمایه ثابت به ویژه در بخش ماشین آلات، نشان می دهد 
اقتصاد کشور در مسیر رونق و بازیابی توان از دست رفته سال های اخیر قرار 
گرفته است. رشد بالای اقتصادی و تشکیل سرمایه ثابت اما تنها شاخص هایی 
نبودند که از احیای تدریجی اقتصاد کشور در دو سال اخیر حکایت داشتند. 
تحولات بازار کار، دیگر حوزه ای بود که تحولات آن، رونق گرفتن بخش های 

حقیقی اقتصاد طی دو سال اخیر را روایت می کنند.

 رشد اشتغال و ثبت کمترین نرخ بیکاری دو دهه اخیر
یکی از مهمترین شــاخص های سنجش وضعیت رکود و رونق هر اقتصاد، 
بررسی شاخص های بازار کار و روند زمانی آنهاست. نگاهی به روند شاخص های 
اصلی بازار کار طی فصول اخیر، از حرکت اقتصاد کشور به سمت رونق حکایت 

دارد.
جدیدترین گزارش مرکز آمار از وضعیت اشــغال و بیکاری کشور در بهار 
سال جاری نشان می دهد نرخ بیکاری مجددا به بهترین رکورد تاریخی خود 
یعنی ۸.۲ درصد که در پاییز سال گذشته هم تجربه شده بود، بازگشته است. 

نمودار زیر روند نرخ بیکاری در فصول گذشته را نشان می دهد.
گزارش مرکز آمار همچنین می افزاید از بهار سال گذشته تا بهار سال جاری، 
بالغ بر ۷۲۸ هزار اشــتغال جدید ایجاد شده و جمعیت شاغلان کشور به ۲۴ 
میلیون و ۳۰۶ هزار نفر افزایش یافته است. این ارقام به وضوح گویای بهبود 

وضعیت اشتغال طی فصول اخیر است.
بررسی جزئیات اشتغال ایجاد شده طی فصول فعالیت دولت سیزدهم نشان 
می دهد بخش قابل توجهی از اشتغال ایجاد شده در این مدت، مربوط به بخش 
صنعت است. این موضوع به خوبی با آمارهای رشد بخش صنعت و همچنین 
تشکیل سرمایه در بخش ماشین آلات همخوانی دارد و گویای رشد صنعتی 

کشور در دو سال اخیر است.

 جنگ همزمان دولت ســیزدهم با رکود تورمی به جا مانده از 
دولت قبل

شــاخص های یاد شــده به وضوح گویای دور شــدن اقتصاد کشــور از 
وضعیت رکودی ســال های قبــل و بازیابی رونق، همزمــان با کاهش تورم 
اســت. از همین رو این گزاره که »دولت ســیزدهم با بردن اقتصاد به ورطه 
رکود، در حال کاســتن از تورم است« با واقعیت های اقتصاد همخوانی ندارد، 
 بلکــه دولت تلاش کرده بــدون تحمیل رکود به اقتصــاد، به هدف کاهش

 تورم دست یابد. 
هرچند برخی از سیاست های دولت نظیر افزایش نرخ بهره بانکی و کاهش 
مخارج، جنبه رکودی داشــته اما غالب آنها در راستای تقویت رشد اقتصادی 
بوده است. افزایش سهم مخارج عمرانی در لوایح و تخصیص های بودجه، تسهیل 
صدور مجوزها و انحصارزدایی از مشاغل، واکسیناسیون عمومی و برچیده شدن 
قرنطینه های اجباری، کاهش دخالت های دولتی و قیمتگذاری دستوری، حذف 
رانت ارزی ۴۲۰۰ تومانی و... از جمله سیاست هایی هستند که در جهت تقویت 

رشد اقتصادی کشور اجرا شدند.

آگهی ماده ۳ تعیین تکلیف ثبت دلفان
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه  1402/04/19

شماره : 1694

توسعه کاشت شجره مبارک به فارس رسید، 
افتتاح باغ سازگاری زیتون در شیراز

زهرا جعفری- ایده روز|  باغ سازگاری ارقام زیتون در شیراز با حضور معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی و دبیر کل 
اجرایی شورای بین المللی زیتون افتتاح و توسعه کاشت ارقام مقاوم به خشکسالی اولویت زیتون کاران مناطق خشک و مناطق 

اصلی این اقلیم شامل آفریقای مرکزی، بخش هایی از آمریکای جنوبی و همچنین شمال و شرق استرالیا اعلام شد.

 رئیس دانشــگاه علوم پزشکی گیلان مطرح کرد : ضرورت 
بهره مندی از ظرفیت جوانان نخبه در خودکفایی نظام سلامت

مرجان عباس زاده رشت-نخســتین گردهمایی معاونین غذا و دارو و 
مدیران کلان منطقه یک کشــوری در ســال ۱۴۰۲، به میزبانی دانشگاه 

علوم پزشــکی گیلان به صورت وبینار امروز در بندرانزلی برگزار شد.
 دکتر»محمدتقی آشوبی«رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان در این 
مراســم با تأکید بر لزوم بازنگری برنامه های نظام ســلامت در چارچوب 
تحقق شعار سال مبنی بر رشد تولید و مهار تورم، اظهار کرد: موضوع مهم 
غذا، دارو، تجهیزات پزشــکی، مکمل ها، محصولات آرایشی و بهداشتی و 
دیگر موضوعات مرتبط با این بخش از نظام سلامت، به ویژه در سالی که 
مزین به رشد تولید و مهار تورم هست، از اهمیت ویژه تری برخوردار است.

وی با بیان اینکه در طول دوران انقلاب، نظام ســلامت کشــور، رشد 
فزاینــده ای رو به خود در عرصه های مختلــف ازجمله در بخش امنیت 
غذایی، آشامیدنی، دارویی، تجهیزات پزشکی، آرایشی و بهداشتی و غیره 
به خود دیده، افزود: امروز در گام دوم انقلاب، وظیفه ما دوچندان است 
چراکه به نظرمی رسه باید با بهره گیری از علوم بین بخشی و استفاده از 

همه ظرفیت های نخبگان و نوآوران، بیشــتر استفاده شود. 
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی گیلان با بیان اینکه جوانان باهوش و 
ذکاوت، پرتلاش و دانشــمند و خلاق و نوآور در کشــور و منطقه ما کم 
نیستند، گفت: اخیراً نوار تست قند خون توسط یکی از نوآوران و جوانان 
گیلانی، بومی و تولید شــد که این یک امتیاز و پیشــرفت است و باید به 

آن افتخار کرد.
دکتر آشوبی با اذعان به اینکه بحث مقابله با کمبود تجهیزات پزشکی 
از خیلی وقت پیش در ســطح کشــور مطرح بوده، افزود: خودکفایی در 
تولید و تأمین نیازمندهای بخش غذا و دارو مستلزم تلاش مضاعف است.

وی بــر ضرورت بهره مندی از ظرفیت جوانان نخبه، خلاق و فناور در 
خودکفایی نیازمندی های نظام ســلامت تأکید کرد و گفت: باید رویکرد 
مــا در دوره کنونی، تلاش برای بهره گیری از ظرفیت جوانان، نخبگان و 
دانشــمندان و بها دادن به آن ها جهت شکافتن مرزهای دانش و تبدیل 

آن به محصول باشد.
در ایــن گردهمایی که با محوریت تحقق شــعار ســال »مهار تورم و 
رشــد تولید« برگزار شد، علاوه بر معاونین غذا و دارو و مدیران دانشگاه 
قطب یک )گیلان، مازندران، بابل، ســمنان، شاهرود، گلستان(، مدیران 
کل غذایی، آشــامیدنی، آرایشــی و بهداشــتی، آزمایشــگاه های مرجع 
کنترل غذاو دارو، بازرســی و پاسخگویی به شکایات سازمان غذا و دارو 

نیز حضور داشتند.
 بررسی مصوبات قبلی، گزارش عملکرد انجام شده و بیان دستور کار 
تعیین شــده کارگروه های مربوطه در حوزه های مختلف معاونت های غذا 
و دارو، هدف گذاری برای شناســایی فرصت ها و عملیاتی نمودن اهداف 
تعیین شده تا پایان سال ۱۴۰۲ ، از جمله برنامه های معاونت های غذا و 

دارو کلان منطقه یک کشــور در این گردهمایی بود.

 بــا تخصیص اعتبار 325 میلیارد ریال، 5پروژه زیرســاختی 
شهرک صنعتی شهدای محمودآباد در حال اجرا می باشد

 امینــی مدیرعامل شــرکت شــهرکهای صنعتی 
مازنــدران از 5 پروژه عمرانی در حال اجرای شــهرک 
صنعتی شــهدای محمودآباد با صرف هزینه مبلغ 3۲5 
میلیــارد ریال خبر داد. یاســر امینی گفت: شــهرک 
صنعتی شهدای محمودآباد با موقعیت خوب مکانی، از 
شهرکهای صنعتی فعال با واحدهای تولیدی دارای برند 
در غرب استان محسوب می شود. رئیس هیئت مدیره 
و مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی مازندران افزود: 
در حال حاضر تعداد 5 پروژه زیرســاختی شــامل احداث پست برق 63/۲۰ 
کیلوولــت، احداث مجموعه صنایع کارگاهی، خرید تجهیزات ســایت تصفیه 
خانه اعم از پمپهای لجن کش، فیلترپرس و نصب ایرلیفت ، تکمیل و اصلاح 
شبکه جمع آوری فاضلاب جهت اتصال واحدهای تولیدی به طول 5۰۰ متر 

در شــهرک صنعتی شهدای محمودآباد، در حال اجرا می باشد.
امینی خاطرنشــان کرد: برای اجرای 5 پروژه زیرساختی شهرک صنعتی 
شــهدای محمودآباد مجموعاً مبلغ 3۲5 میلیارد ریال از محل منابع استانی 

و داخلی شرکت تخصیص اعتبار شده است.

  رتبه پنجم کشوری اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گلستان 
در پایش عملکرد و ارزیابی ادارات کل استان ها در سه ماهه 1402

محمدعلی شــربتدار : خبرنگار گلستان |  استان 
گلستان در پایش عملکرد و ارزیابی ادارات کل استان 
ها در سه ماهه اول سال ۱۴۰۲ رتبه پنجم کشوری 

را کسب نموده است.
 به گزارش روابط عمومی اداره کل ثبت اســناد 
و املاک استان گلستان در پایش و بررسی عملکرد 
اســتان ها توسط سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
که به صورت فصلی صورت می گیرد استان گلستان 
در ســه حوزه املاک، اجرای اســناد رســمی، ثبت شــرکت ها و موسسات 

غیرتجاری به صورت توأمان حائز رتبه پنجم کشــوری شده است.
 این ارزیابی ها براســاس عوامل کلیدی موفقیت، موانع و محدودیت های 
شناســایی شده، شاخص هایی جهت ارزیابی عملکرد استان ها در مورد ارائه 
خدمات ثبتی مشــخص گردیده و در نهایت در هر سه حوزه املاک، اجرای 
اسناد رسمی و ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری امتیاز هر استان محاسبه 

و ســپس امتیاز نهایی استان در کل مشخص می گردد.

  دیدار تشکلات کارگری با رییس کل دادگستری گلستان 
محمدعلی شربتدار : خبرنگار گلستان | پرداخت 
معوقــات کارگری ،اشــتغالزایی و اخــراج نکردن 
کارگران« شروط اصلی دادگستری برای حمایت از 

واحدهای تولیدی
اعضــای خانه کارگــر و تعــدادی از نمایندگان 
جامعه کارگری اســتان امروز در دیدار با رئیس کل 
دادگســتری گلستان ، خواســتار  حمایت دستگاه 

قضایی از جامعه کارگری استان شدند. 
به گزارش روابط عمومی اداره کار ، رفاه اجتماعی گلســتان ،  رئیس کل 
دادگســتری گلســتان  در این دیدار با اشــاره به نقش محوری کارگران در 
تولید گفت: در  ســتاد اقتصاد مقاومتی دادگســتری اســتان ، شروط اصلی 
ما در حمایت از واحدهای تولیدی ،  اشــتغالزایی ،پرداخت معوقات کارگری 
و اخراج نکردن کارگران اســت . حیدر آســیابی با تاکید بر این که حمایت 
ما از واحدهای تولیدی برای از بین نرفتن فرصت های شــغلی  اســت افزود:  
خوشــبختانه در این زمینه دادگستری استان  از استان های پیشرو و موفق 

کشــور است و ارتباط تناتنگی با بخش تولید و فعالان این بخش داریم .
آســیابی ادامه داد: هفته گذشته در رامیان واحد تولیدی را افتتاح کردیم 
که اگر حمایت های  ســالیان قبل دســتگاه قضایی استان نبود ،صاحبان آن 
موفق به ادامه تولید و توســعه  کارخانه های خود نمی شدند و امروز شاهد 

فعالیت  86۰ نفر کارگر توســط کارآفرینان این واحد تولیدی هستیم .

باغ ســازگاری ارقام زیتون در شیراز با حضور معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی و 
دبیر کل اجرایی شــورای بین المللی زیتون افتتاح و توســعه کاشت ارقام مقاوم به خشکسالی 
اولویت زیتون کاران مناطق خشک و مناطق اصلی این اقلیم شامل آفریقای مرکزی، بخش هایی 
از آمریکای جنوبی و همچنین شــمال و شرق استرالیا اعلام شد. روابط عمومی سازمان جهاد 
کشاورزی استان فارس اعلام کرد : باغ سازگاری ارقام زیتون در شیراز با حضور محمد مهدی 
برومندی معاون امور باغبانی وزارت جهاد کشاورزی، عبدالطیف قدیرا دبیر کل اجرایی شورای 
بین المللــی زیتون و مانرو اولانو مدیر روابط خارجی این شــورا، جواد میرعرب رضی مجری 
طرح زیتون کشور ، مهدی طاهری رئیس موسسه تحقیقات علوم باغبانی و مجتبی دهقان پور 
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس افتتاح شد. کلکسیون بین المللی ارقام زیتون پروژه 
مشــترک ارقام سالم سازی شده و گواهی شــده ایران و شورای بین المللی زیتون است که در 
باغ بش در بلوار امیرکبیر شهر شیراز واقع شده است. به گفته معاون امور باغبانی وزیر جهاد 
کشــاورزی در کلکســیون بین المللی ارقام زیتون در جنوب ایران در شیراز بیش از ۱۱۰ رقم 

زیتون کشت و تولید و بانک ژن زیتون در استان فارس تقویت خواهد شد.

 رویکرد توسعه کاشت زیتون در دنیا تنها رویکرد اقتصادی آن نیست
عبدالطیف قدیرا دبیر کل اجرایی شورای بین المللی زیتون در حاشیه سفر به شیراز و افتتاح 
باغ ســازگاری ارقام زیتون اظهار کرد: در این سفر بیشتر مبحث توسعه کاشت زیتون مدنظر 
بودن است. رویکرد توسعه کاشت زیتون در دنیا تنها رویکرد اقتصادی آن نیست بلکه مسائل 
مختلفی در حوزه ســلامتی و اجتماعی نیز به دنبال دارد که خیلی مهم اســت. این مقام بین 
المللی با اشاره به اینکه بسیاری از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان امروزه به کاشت و مصرف 
زیتون روی آورده اند، اظهار کرد: مسئله ای که برای آنها خیلی اهمیت دارد مقاومت این گونه 
گیاهی در مقابل تغییرات اقلیمی و به خصوص خشکی ها و کم آبی هایی است که وجود دارد.

قدیرا با اشــاره به شرایط خشکی اســتان فارس و مقاومت گیاه زیتون در این شرایط سخت، 
گفت: توســعه کاشــت زیتون می تواند یک عاملی باشد در مقابل فرسایش که این نکته بسیار 
مهمی اســت که در قرآن هم از آن بســیار یاد شده و از زیتون به عنوان یک درخت مبارک و 

یک شجره مبارک یاد شده و آن باعث شده که ما الان اینجا دور هم باشیم.

رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: راه اندازی خط دو متروی اصفهان نیاز 
به اعتبارات و اوراق مشارکت دارد که پیگیر آن هستیم، همچنین دولت باید کمک 
کند تا بتوانیم اواخر سال آینده از این خط بهره برداری کنیم و شهروندان بیشتری 
از مترو استفاده کنند.محمد نورصالحی اظهار کرد: راه اندازی خط دو متروی این 
کلان شهر نیاز به اعتبارات و اوراق مشارکت دارد که پیگیر آن هستیم، همچنین 
دولت باید کمک کند تا بتوانیم اواخر سال آینده از این خط بهره برداری کنیم و 
شهروندان بیشتری از مترو استفاده کنند تا شاهد تردد کمتر خودروها در سطح 

شهر و در نتیجه کاهش ترافیک و آلودگی هوا باشیم.
وی گفت: طبق گزارش های سازمان محیط زیست، شهر اصفهان در زمان هایی 
که شــهرهای بزرگ و صنعتی مواجه با آلودگی هوا می شوند، آلوده ترین شهر یا 

جزو یکی از سه شهر آلوده است.
این مقام مسئول با بیان اینکه ذرات معلق کمتر از ۲.5 میکرون در تعیین شاخص 
آلودگی نقش پررنگی را ایفا می کند، افزود: بر اساس گزارش های محیط زیست، 
ذرات کمتر از ۲.5 میکرون مربوط به آلاینده های متحرک همچون خودروها است.

رئیس شــورای اسلامی شهر اصفهان با اشــاره به آلاینده های متحرک مانند 
خودروها و با ارائه پیشنهادی تصریح کرد: اگر شرایط شهری حاد و به مرز آلودگی 
شــدید رسیده باشد، باید نســبت به برقی کردن اتوبوس ها، تعویض تاکسی ها و 

موتورسیکلت های فرسوده و بنزینی در آن شهر اقدام شود.
وی ادامه داد: در این زمینه با سازمان محیط زیست کشور تفاهم شد تا از طریق 
ایجاد صندوق در این زمینه ها کمک شود، همچنین جلسات آن برگزار شده است 
اما در عمل هنوز اقدامی صورت نگرفته اســت؛ اداره محیط زیست استان تلاش 

زیادی در برخورد با آلاینده ها دارد.
برای کاهش سرفاصله حرکت متروی اصفهان نیاز به خرید تعدادی واگن داریم

نورصالحــی با بیان اینکه برای برقی کردن خودروها و حذف تردد خودروهای 

غیربرقی در هســته تاریخی شــهر باید تلاش شود، گفت: شرایط ایدئال برای ما 
این است که رینگ منطقه تاریخی شهر، عاری از تردد هرگونه وسیله حمل  ونقل 
غیربرقی شود، لذا در سال جاری برای خرید تعدادی اتوبوس برقی تلاش می کنیم 
تا برای جابه جایی شهروندان در معابر هسته مرکزی شهر مورد استفاده قرار گیرد؛ 
همچنین مطلوب این است که تاکســی ها و موتورسیکلت های آلاینده وارد این 
منطقه نشــوند، درواقع در حلقه یک ترافیکی که مرکز تاریخی شهر است، باید 
حمل ونقل پاک حاکم شود که برای تحقق این هدف، نیاز به اتوبوس های بیشتری 

برای تردد شهروندان داریم.
وی با اشاره به اینکه برای کاهش سرفاصله حرکت متروی اصفهان نیاز به خرید 
تعدادی واگن داریم، اظهار کرد: کاهش سرفاصله حرکت مترو در افزایش رغبت 

شهروندان برای استفاده از این وسیله ایمن، ارزان و پاک بسیار تأثیرگذار است.
این مقام مســئول با بیان اینکه تعدادی از صنایع آلاینده غرب شهر اصفهان 
باید به تدریج و در طول زمان بلندمدت یا متوسط به خارج از شعاع 5۰ کیلومتری 
منتقل شــود تا شهر اصفهان از این جهت مقداری ایمن شود، تصریح کرد: برای 
این موضوع بودجه خوبی در نظر گرفته شــده است و دنبال خرید اتوبوس برقی 
هستیم، البته این اتوبوس ها در کشور تولید نمی شود و ورود آن مقداری مشکل 

دارد در نتیجه توسعه ناوگان اتوبوس ها هزینه زیادی دارد.

 دبیر کانون مرغداران گوشتی با بیان اینکه مرغ همیشه از اقلام مصرفی 
موجود در کشور، ارزان تر بوده و اکنون قیمت مرغ گران نیست، گفت: قیمت 
تمام شــده مرغ برای مرغدار 5۷ هزار تومان است که با این قیمت، گوشت 
مرغ در بازار نباید بیش از 8۰ هزار تومان در اختیار مصرف کننده قرار بگیرد.

»پرویز فروغی« در در یک برنامه تلویزیونی درباره افزایش قیمت مرغ در 
بازار، افزود: اکنون قیمت گوشت مرغ در حال نزدیک شدن به قیمت واقعی 
خود است، اما در حال حاضر دلیل بالا رفتن قیمت مرغ کاهش تولید است 

و مرغداران با تمام ظرفیت خود تولید نمی کنند.
وی یکی از مشــکلات را تامین نهاده ها دانست و اضافه کرد: تولیدکننده 
پول نهاده را واریز و ۲ ماه بعد نهاده را دریافت می کند که در این مدت باید 

نهاده را از بازار آزاد تهیه کند.
دبیر کانون سراســری مرغداران گوشتی اضافه کرد: در این مدت دو ماه 
طول می کشد تا نهاده به دست تولیدکننده برسد؛ بنابراین هزینه های تولید 

افزایش می یابد
فروغی با تاکید بر اینکه مرغ در حال حاضر به قیمت واقعی خود نزدیک 
شــده و قبول نداریم که مرغ گران شــده اســت، گفت: مرغدار نهایتا 5۷ تا 
58 هــزار تومان مرغ را به فروش می رســاند و نهادهای نظارتی باید به این 

موضوع ورود کنند که چرا گشــوت مرغ در بازار ۱۰۰ هزار تومان به فروش 
می رســد. این مبلغ اضافی به جیب تولیدکننده نمی رود.

وی تاکید کرد: قیمت مصوب مرغ زنده کیلویی 5۲ هزار تومان است که 
مــا به آن معترض بودیم، زیــرا قیمت مرغ برای تولیدکننده 5۷ هزار تومان 
تمام می شود و اصلا اجازه فروش در خارج از شبکه را نداریم و مرغ را خارج 

از این شبکه به فروش نمی رسانیم.
دبیر کانون سراســری مرغداران گوشــتی بیان کــرد: تولیدکننده حتی 

نمی تواند مرغ را ۲ هزار تومان بیشتر بفروشد؛ وقتی از درب مرغداری خارج 
شــود تولیدکننده نمی داند این مرغ خارج از شــبکه عرضه می شود یا خیر؛ 
تولیدکننده با مجوز دامپزشــکی مرغ را به فروش می رســاند و بدون مجوز 

اصلا فروش مرغ امکان پذیر نیست.
فروغی گفت: تعزیرات فقط با تولیدکننده برخورد می کند. قیمت مرغ بر 
اســاس مولفه های تولید تعیین می شود و به تولید کننده ربطی ندارد. مواد 
اولیــه تولید وقتی ارزان در اختیار ما قــرار بگیرد، مرغ ارزان هم در اختیار 
مصرف کننده قرار می گیرد. بر اســاس قیمت مصوب 5۲ هزار تومانی قیمت 
مرغ زنده اعلامی دولت، قیمت گوشــت مرغ بــرای مصرف کننده باید ۷3 

هزار تومان باشد.
وی تصریح کرد: قیمت تمام شده مرغ برای مرغدار 5۷ هزار تومان است 
که گوشت مرغ باید به قیمت 8۰ هزار تومان )قیمت فعلی مرغ در بازار( در 
اختیــار مصرف کننده قرار بگیرد؛ اگــر مولفه های تولید با قیمت ارزان تر در 

اختیار مرغدار قرار بگیرد، قطعا قیمت مرغ هم ارزان می شــود.
دبیر کانون سراســری مرغداران گوشــتی ادامه داد: تولیدکننده وظیفه 
مکانیــزه کردن فرایند تولید را ندارد و دولت بایــد تولید را مکانیزه کند تا 

هزینه ها پایین بیاید.

رئیس جهاد کشــاورزی استان تهران با بیان اینکه گوشت قرمز مورد نیاز 
اســتان تهران تامین است، گفت: مجموع نیاز ماهانه پایتخت به گوشت قرمز 

۱3 هزار و 5۰۰ تن است که تامین آن باعث آرامش بازار شده است.
»جبرئیل برادری« درباره تنظیم بازار گوشت قرمز، اظهار داشت: در حوزه 
تنظیم بازار کالاهای اساســی سیاست گذاری و برنامه ریزی برای ۴۴ قلم کالا 

به مجموعه جهاد کشاورزی تفویض شده است.
وی افزود: قرار بود پیش نیازها و الزامات برای طرح تنظیم بازار به مجموعه 
جهاد کشــاورزی محول شود، اما این اتفاق نیفتاد؛ بنابراین ما وظایف خود را 

بر اساس رویکرد تحولی و جهادی انجام دادیم.
رییس جهاد کشــاورزی استان تهران با بیان اینکه روزانه ۴5۰ تن گوشت 
قرمز گوسفندی و گوساله به مصرف می رسد، تصریح کرد: طبق آمارهای موجود 
روزانه 8۰۰ رأس گوساله و ۹ هزار رأس گوسفند کشتار می شود و بخشی دیگر 

از نیاز مصرفی استان تهران از سایر استان ها تامین می شود.
برادری اظهار داشــت: التهابات موجود در بازار به دلیل افزایش هزینه های 
بازاررســانی، نهاده های دامی، قاچاق دام و سایر مسائلی بوده که توسط دولت 

کنترل شده و بازار به آرامش نسبی رسیده است.

وی گفت: قاچاق بخشی از دام کشور به دلیل نوسان نرخ ارز، گاهی موجب 
التهاب در بازار می شــود که وزارت جهاد کشــاورزی با واردات لاشــه کشتار 
گوسفندی و گوساله به طور نسبی بازار را به آرامش رسانده تا جایی که اکنون 

عرضه و تقاضا با یکدیگر برابر است.
رئیس جهاد کشاورزی استان تهران با اشاره به همکاری بازرسان اتاق اصناف 
در پایش بازار، افزود: در بحث تشدید نظارت و بازرسی ها، بازرسان ما روزانه در 

ســطح استان فعال هستند و بر تمام مغازه ها و قصابی های این حوزه مستمر 
رصد و پایش دارند تا جایی که با هرگونه گران فروشی به شدت برخورد می شود.

برادری اضافه کرد: از ابتدای سال تاکنون بیش از ۲3 هزار مورد بازرسی و 
نظارت انجام شده که واحدهای متخلف روزانه بین ۷۰۰ تا 8۰۰ میلیون تومان 
جریمه شدند، البته این مهم شامل تخلفات فروشگاه های زنجیره ای نیز می شود.

وی اظهار داشت: در حوزه فروشگاه های زنجیره ای گوشت قرمز گوسفندی 
و گوســاله تامین و در اختیار واحدهای بســته بندی قرار می گیرد که موظف 
هستند با قیمت های تنظیم بازاری این محصولات را عرضه کنند به طوری که 
اکنون ران گوشت گوساله و گوسفندی ۲۹۹ هزار تومان، لاشه گوشت گوسفندی 

۲8۲ هزار تومان، لاشه گوشت گوساله ۲۲۰ هزار تومان است.
به گفته رییس جهاد کشاورزی استان تهران، ۲5 تا 3۰ تن گوشت قرمز در 
برخی مراکز مانند فروشگاه زنجیره ای، سازمان میادین میوه وتره بار با قیمت های 

مصوب و تنظیم بازاری در سطح غرفه عرضه می شود.
برادری گفت: شــهروندان برای موضوعات گران فروشی می توانند از طریق 
ســامانه پیامکی و ۱۲۴ شــکایات خود را مطرح کنند تا در اسرع وقت توسط 

بازرسان کنترل و برخورد انجام گیرد.

دکتر عباس علی پور معاون بهداشتی دانشگاه گفت : اقوام مازنی و گیلکی در معرض تهدید هستند

بهره برداری از خط ۲ متروی اصفهان تا پایان سال ۱۴۰۳

مرغداران گران فروشی نمی کنند/ گوشت مرغ در بازار نباید ۸۰ هزار تومان بیشتر باشد 

ثبات قیمت گوشت قرمز در بازار/ نیاز پایتخت به ۱۳ هزار و ۵۰۰ تن گوشت قرمز

دکتر عباس علیپور معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران در همایش 
"جوانی جمعیت" اداره کل راه و شهرســازی مازندران و آیین واگذاری زمین در 
راســتای حمایت از خانواده با اشاره به اینکه با کاهش جمعیت بسیاری از اقوام 
در خطر انقراض هستند، اظهار کرد: در این میان، کاهش جمعیت در استان های 
شــمالی موجب شده اقوام مازنی و گیلکی بشدت در معرض تهدید قرار گیرند. 
دکتر علیپور با اعلام اینکه بهم خوردن ترکیب سنی جمعیت را شاهد هستیم 
و پیرتر شــده ایم، افزود: کاهش جمعیت موجب بهم خوردن ترکیب فرهنگی و 

قومیتی نیز می شود.

 سقوط نرخ باروری
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران با بیان اینکه نرخ باروری و 
سطح جانشینی به ۲ و یک دهم رسیده است، گفت: نرخ باروری وابسته به این 
اســت که چند خانم در ســن باروری داریم، تعداد زنان ازدواج کرده چه میزان 
است و اینکه اوج باروری باید بین ۲۰ تا 3۰ سالگی باشد. دکتر علیپور با اعلام 
اینکه روند سقوط نرخ باروری در کشور را شاهد هستیم، یادآور شد: نرخ باروری 

6 و نیم بود که به یک و شش دهم رسیده است.

وی اضافه کرد: در میان کشــورهای منطقه، ایــران کمترین نرخ باروری را 
داشــته و بعد از ارمنستان، رتبه دوم را داراست که این مساله تهدیدات امنیتی 

را در آینده بدنبال خواهد داشت.

 آمار سقط جنین بالاست
رئیس مرکز بهداشت استان با اعلام اینکه جمعیت سالمند به شدت در حال 

افزایش است، اضافه کرد: آمار سقط جنین در کشور بالا است و پزشکی قانونی 
در جریان بسیاری از سقط ها قرار ندارد.

 جولان تک فرزندی در غرب مازندران
 دکتر علیپور با اشــاره به اینکه هر چه تعداد بانوان ۱5 تا ۴۹ ســال کاهش 
یابند، پنجره جمعیتی  بســته تر خواهد شد، تاکید کرد: فرصت مان بسیار بسیار 
محدود است! معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اعلام اینکه تنها 
در دولت های ســیزدهم و چهاردهم فرصت داریم اقدامی در رابطه با جمعیت 
انجــام دهیم، از کاهــش 5 درصدی زاد و ولد خبر داد و گفت: تعداد موالید در 
مازندران از ۴۷ هزار تولد به 3۰ هزار تولد در ســال رسیده است. دکتر علیپور 
با ذکر اینکه طلاق به شــدت در حال افزایش اســت، افزود: از 6 هزار متارکه به 
۱۰ هزار مورد در سال رسیده ایم. وی با بیان اینکه تک فرزندی در غرب استان 
بیشــتر از سایر نقاط استان است، خاطرنشان کرد: در ۴۰ سال آینده جمعیت 
استان نصف خواهد شد. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی مازندران با اشاره 
به اینکه از ۱۰ نفر ۴ نفر ســالمند هستند، گفت: در 5 سال گذشته ۴5 درصد 
کاهش تولد، ۱۷ درصد کاهش ازدواج و ۲۰ درصد افزایش طلاق را شاهد بودیم.
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 ۳۰هزار مگاوات مصرف برق مربوط به بخش سرمایشی است
پیرپیران گفت: اکنون مصرف برق در شرایط اوج خود قرار دارد و روز گذشته 
۷۱ هزار و ۵۰۰ مکاوات نقطه اوج مصرف بود که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته افزایش ۲ هزار مگاواتی داشته است.
 حمیدرضــا پیرپیران معاون هماهنگی توزیع توانیر در ارتباط تلویزیونی 
با اشــاره به اینکه روزهای گرم ســال را ســپری می کنیــم به همین دلیل 
مصــرف برق افزایش یافته اســت، گفــت: اکنون مصرف برق در شــرایط 
 اوج خــود قــرار دارد و روز گذشــته ۷۱ هــزار و ۵۰۰ مــگاوات نقطه اوج 
مصرف بود که نســبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش ۲ هزار مگاواتی 

داشته است.
وی ادامه داد: در روز جاری آنچه تا کنون اتفاق افتاده اســت پایه مصرف 
نسبت به روز گذشته ۵۰۰ مگاوات افزایش داشته و پیش بینی می کنیم میزان 

اوج مصرف به ۷۲ هزار مگاوات برسد.
به گفته این مقام مسئول شرایط سختی بر شبکه برق کشور حاکم است 
و از مردم خواهشمندیم در بخش های مختلف مصرف با ما همراهی کنند تا 

در روزهای اوج مصرف برق شبکه برق کشور پایدار باشد.
پیر پیران اضافه کرد: آنچه در شبکه برق کشور هموطنان می توانند ما را 
یاری کنند در بخش های خانگی و سیستم های سرمایشی است که تأثیر به 
ســزایی دارد تنظیم کولرهای گازی بر روی ۲۵ درجه و اســتفاده از دور کم 

کولرهای آبی می تواند مثمر ثمر باشد.
وی در خاتمه افزود: بخش تجاری هم پاساژهای بزرگ در حوزه سیستم 
سرمایشــی و کنترل آن می توانند ما را یاری کنند چرا که ۳۰ هزار مگاوات 

مصرف برق به سیستم های سرمایشی مربوط است.

نفــت شــرکت  در  دلاری  میلیــون   ۲۰۰ صرفه جویــی   
 فلات قاره ایران

قانعی گفت: با پایش مستمر و افزایش بیش از ۴۰ درصدی عمر متوسط 
پمپ های درون چاهی در این منطقه از چند ســال گذشــته تاکنون بیش از 

۲۰۰ میلیون دلار در این شرکت صرفه جویی شده است.
به نقل از شرکت نفت فلات قاره ایران، علیرضا قانعی مدیر منطقه عملیاتی 
بهرگان شرکت نفت فلات قاره ایران گفت: در ارتباط با تولید صیانتی از مخازن 
نفت و گاز و بکارگیری بهینه تجهیزات، بررسی اثر پایش مستمر پارامترهای 
عملیاتی بر طول عمر پمپ های درون چاهی )ESP( میادین بهرگان، در دستور 
کار قرار گرفت و با توجه به ارزیابی های انجام شده این میزان با افزایش بیش 
از ۴۰ درصدی به ۴۰ ماه رســیده که دســتاورد قابل تأملی حتی در مقیاس 

بین المللی است.
وی گفــت: از ســوی دیگر با در نظــر گرفتن میانگیــن دو ماهه زمان 
تعویــض هر پمپ از زمان ســوختن تا اســتارت پمپ جدیــد و میانگین 
تولیــد ۱۵۰۰ بشــکه در روز بــرای هــر چاه پمپــی، تولید ذخیره شــده 
 حاصــل از عــدم از ســرویس خارج شــدن چاه هــا حــدود ۲.۵ میلیون

 بشکه بوده است.
به گفته قانعی، زمان صرف نشده برای جابجایی و استقرار دکل به منظور 
تعویض پمپ و موتورها، جهت حفر چاه های جدید یا Workover بسیار مهم 
است. بر این اساس به دلیل عدم تعویض پمپ و موتور این ۲۸ حلقه چاه به 
عملیات های دیگری اختصاص یافته که دست کم چند صد میلیون دلار بهره 

اقتصادی در پی داشته است.
مدیر منطقــه عملیاتی بهــرگان در مورد مهمترین علــل افزایش عمر 
پمــپ و موتــور در این منطقه گفت: پایش مســتمر و روزانــه پارامترهای 
ســرچاهی، پایــش روزانه آمپــر و دمای موتــور، ایجاد بانــک اطلاعاتی و 
نرم افزار پایش چاه ها )Access( و اســتفاده درســت از داده های جمع آوری 
شــده، در نظرگیری و اســتفاده از داده های دبی بحرانی چاه ها در طراحی 
پمــپ و موتور به منظور کنترل آبدهی، تســت منظم تولید ماهیانه چاه ها، 
انجام تســت های آزمایشگاهی به شــکل ماهیانه و در صورت لزوم هفتگی 
از مهمتریــن دلایل این موضوع اســت. همچنین فشارســنجی های منظم 
چاه ها و تحلیل و آنالیز نتایج حاصله آن و اســتفاده از این نتایج در طراحی 
 و انتخاب پمپ و موتور، کنترل تعداد خاموش/روشــن شدن پمپ، طراحی

 پمپ بر اساس Match شدن اطلاعات مخزن و چاه و تعامل سازنده با سکوها 
و اقدامات فنی به موقع در جهت کنترل و بهبود شرایط در این زمینه بسیار 

مؤثر بوده است. 

  رکورد مصرف برق در هفته جاری می شکند؟
هفته گذشــته مصرف برق کشــور از ۷۰هزار مگاوات گذر کرد و رکورد 
جدیدی را در سال های اخیر به ثبت رساند اما ظاهرا قرار است این رکورد در 

هفته جاری شکسته شود.
 در هفته جاری گرم ترین روزهای ســال را تجربه خواهیم کرد؛ گرمایی 
که ممکن اســت پایداری شبکه برق را دچار اختلال کند و نیاز به همکاری 
مردم در این روزها به شــدت احساس می شود. هفته گذشته بود که مصرف 
برق کشور رکورد ۷۰ هزار مگاوات را به نام خود ثبت کرد در حالی که سال 
گذشــته بیشترین میزان مصرف برق در کشــور مربوط به ۲۵ مردادماه و با 

مصرف ۶۹ هزار و ۴۸۷ مگاوات بوده است.
اگرچه ۴۰ درصد از مشــترکان برق از ابتدای ورود به پیک گرما مشمول 
پاداش مصرف شــدند، اما به گفته ســخنگوی صنعت برق شبکه برق کشور 
پایدار است اما با توجه به تداوم گرما و افزایش مصرف برق به همه مشترکان 
خانگــی و تجاری توصیه می کنیم مدیریت مصرف برق را جدی بگیرند. زیرا 
همه همکاران صنعت برق کشــور در بخش های مختلف از جمله نیروگاه ها، 
شرکت های توزیع و انتقال نیروی برق برای تأمین برق پایدار و مطمئن برای 

همه مشترکان در تلاش هستند.
حالا هم گفته می شــود شدت مصرف انرژی ایران ۲ برابر متوسط جهانی 
اســت عبدالصاحب ارجمنــد مدیر کل دفتر راهبری و نظــارت بر انتقال و 
توزیع برق وزارت نیرو در رابطه با مصرف برق در ایران گفته است: ایران در 
 حــوزه تولید انرژی رتبه چهاردهم را در جهان دارد که این امر نقش مهمی 
در فرایند توســعه اقتصادی، افزایش رفاه و نیز امنیت جامعه در بخش های 

مختلف داشته است.
به گفته این مقام مسئول بر اساس آمارهای منتشر شده توسط سازمان های 
بین المللی در حال حاضر ۹۹.۹ درصد مردم ایران به انرژی برق دسترسی دارند 
و از دو ســال گذشته نیز توزیع پنل های خورشیدی قابل حمل به عشایر در 
دستور کار قرار گرفته و تا کنون در این حوزه بیش از ۲۰ هزار پنل خورشیدی 

میان عشایر کشور توزیع شده است.
وی اضافه کرد: یکی از مشــکلات بزرگ ایران در حوزه مصرف برق، بالا 
بودن شدت انرژی است که در حال حاضر ۴ برابر متوسط کشورهای توسعه 
یافته و ۲ برابر متوســط جهانی اســت که در صورت اجرای طرح های بهینه 
سازی مصرف می توانیم شدت انرژی ایران را نیز تا یک چهارم کاهش دهیم.

به نظر می رسد با هشدارهای سازمان هواشناسی مبنی بر افزایش دما در 
روزهای جاری و به خصوص دمای ۴۵ درجه در تهران بهتر است مشترکان 
برق هم مصرف بهینه برق را در پیش بگیرند تا به پایداری شبکه برق کمک 

کنند و هم مشمول پاداش شوند.

زهرا جعفری    -   ایده روز  |  پس از سرنگونی رژیم بعث عراق،روابط تجاری و اقتصادی تهران-بغداد بیش از پیش گسترش یافت.دو کشور که در 
مجامع بین المللی به عنوان کشور دوست و برادر از هم یاد می کنند و به دنبال گسترش همکاری هستند.

موضوع پایان قرارداد 
صادرات گاز به عراق 
در ماه های اخیر چند 
بار ازسوی مسئولان 
وزارت نفت تکذیب 

شده است، چندی پیش 
نیز محمدرضا جولایی، 

مدیر دیسپچینگ 
شرکت ملی گاز ایران 

در جریان سفر گروهی 
از وزارت برق عراق 
به ایران، از افزایش 
صادرات گاز به این 

کشور خبر داد.ضمن 
اینکه بازیکنانی همچون 

حامدی فر، صادقی و 
حتی جلالی نیز قابلیت 

بازی دراین پست را 
دارند.

ده
چکی

ایران و عراق درصدد گسترش تبادلات انرژی

 بــه نقل از وزارت نفــت، روابط تجاری و اقتصادی ایران و 
عراق در سال های اخیر بیش ازپیش گسترش یافت و دو کشور 
افزون بر حوزه های سیاسی، روابط اقتصادی خود را نیز توسعه 
دادند. صادرات گاز ایران به عراق از ســال ۱۳۹۵ آغاز شــده 
است، اما مسئولان دو کشور معتقدند دو کشور از ظرفیت های 
بالایی برای توســعه همکاری ها در بخش انرژی برخوردارند. 
از این رو در حاشــیه هشتمین ســمینار بین المللی سازمان 
کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( در وین وزیران نفت ایران 
و عراق برای پیشبرد پروژه های نفتی مشترک به تبادل نظر و 

گفت وگو پرداختند.
جــواد اوجی، وزیر نفت ایران و حیان عبدالغنی، وزیر نفت 
عراق در حاشــیه دومین روز از هشتمین سمینار بین المللی 
اوپک در حالی در زمینه همکاری های مشــترک نفت و گاز با 
یکدیگر ســاعت ها بحث و گفت وگو کردند که روابط دو کشور 
در حوزه صنعت نفت در سطح بالایی نسبت به دهه های اخیر 
قرار دارد. ســرمایه گذاری های مشــترک و توسعه میدان های 
مشترک نفتی، صادرات خدمات فنی و مهندسی ایران به عراق 
و اجرای پروژه های مشترک از دیگر محورهای گفت وگوی اوجی 

و عبدالغنی بود.

 استمرار صادرات گاز به عراق
ایران دو قرارداد گاز با عراق دارد. نخســت بغداد که سال 
۹۲ امضا شد و دیگری بصره در تیرماه ۱۳۹۴. قرارداد ۶ ساله 
صادرات گاز به بصره سال ۱۳۹۴ با هدف ارسال حداکثر روزانه 

۳۵ میلیون مترمکعب گاز به این منطقه امضا شد. بر اساس این 
قرارداد، ایران در فصل سرد سال روزانه ۲۰ میلیون مترمکعب 
و در فصــل گرم نیــز روزانه ۳۵ میلیون مترمکعب گاز به این 
منطقه ارســال می کند. قرارداد نهایی صــادرات گاز ایران به 
نیروگاه بغداد با خط لوله نخست )ایلام( هم سال ۱۳۹۲ امضا 
شــد که هر دو قرارداد اجرایی است و این کشور از مشتریان 

گاز ایران به شمار می آید.
موضوع پایان قرارداد صادرات گاز به عراق در ماه های اخیر 
چند بار ازسوی مسئولان وزارت نفت تکذیب شده است، چندی 
پیش نیز محمدرضا جولایی، مدیر دیســپچینگ شرکت ملی 
گاز ایران در جریان سفر گروهی از وزارت برق عراق به ایران، 

از افزایش صادرات گاز به این کشور خبر داد.
سخنگوی وزارت برق عراق نیز اواسط مهرماه پارسال اعلام 
کرد کشــورش هیچ بدهی گازی به ایران ندارد و قرار اســت 
هیئتی از عراق به ایران ســفر و درباره افزایش صادرات گاز به 
این کشــور با مسئولان ایرانی رایزنی کند. به گفته وی، عراق 
روزانــه ۲۰ میلیون مترمکعب گاز از ایران وارد می کند و این 
کشــور به گاز بیشتری نیاز دارد، از این رو مذاکرات و دیدارها 
و سفرهای دوره ای در سطوح بالا به منظور افزایش واردات گاز 

با طرف ایرانی در حال انجام است.
مجید چگنی، معاون وزیر نفت در امور گاز چندی پیش با 
اشــاره به تسویه بدهی گازی عراق به ایران گفت: وزارت برق 
عــراق همه مطالبات گازی مــا را پرداخت کرده و این بدهی 
اکنون صفر اســت، اما گاه مشکلاتی برای انتقال وجه از بانک 

شورای آهن و فولاد ایران ضمن اشاره به اینکه افزایش دو برابری نرخ گاز 
فولادســازان، پیامدهای جبران ناپذیری مثل از بین رفتن مزیت نسبی گاز 

برای تولید فولاد دارد، خواستار بازنگری در این تصمیم شد.
 شورای آهن و فولاد ایران طی مکاتبه ای با وزیر جدید صمت که رونوشت 
آن برای معاون اول رئیس جمهور هم ارسال شده است، ضمن اشاره به اینکه 
افزایش دو برابری نرخ گاز فولادسازان آن هم در سال مهار تورم، پیامدهای 
جبران ناپذیری همچون از بین رفتن مزیت نسبی گاز برای تولید فولاد دارد، 
خواســتار بازنگری در این تصمیم شده اســت.در این مکاتبه که به امضای 
رؤسای تشــکل های زنجیره فولاد از جمله انجمن سنگ آهن ایران، انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران و انجمن نوردکاران فولادی ایران رسیده است، از 
۳۰ برابر شــدن نرخ گاز صنعت فولاد طی ۴ ســال گذشته انتقاد شده و از 
مسئولین سوال شده که بر چه مبنایی نرخ گاز واحدهای احیا مستقیم، حدود 
۶۰ درصد خوراک پتروشیمی تعیین شده است؟در این نامه آمده است: ضمن 
تبریک مجدد انتخاب حضرتعالی و آرزوی موفقیت روزافزون در ارتقا وضعیت 
صنعت معدن و تجارت کشور عطف به تصویب نامه منتشره در فضای مجازی 
مبنــی بر افزایش صد در صدی نرخ گاز زنجیره آهن و فولاد موارد زیر را به 
استحضار می رساند:انرژی یکی از مزیت های نسبی تولید فولاد در ایران بوده 
است و فرآیند تولید فولاد کشور با اتکا به وجود منابع سرشار گاز طبیعی بر 

خلاف ســایر کشورهای تولید کننده فولاد که به روش کوره بلند و استفاده 
از انرژی زغال سنگ تولید می کنند با تکنولوژی احیا مستقیم و کوره قوس 
الکتریکی پایه گذاری شده است اما متأسفانه در سالهای اخیر با افزایش مستمر 
نرخ گاز این مزیت نسبی به تدریج از دست رفته است و چنانچه دو برابر شدن

تعرفــه گاز صنعت فولاد مطابق مصوبه هیأت محترم وزیران اعمال گردد 
بسیاری از شرکتهای تولیدی را با بحران مواجه می سازد.

با اعمال تعرفه جدید و ۳۰ برابر شــدن نرخ گاز در ۴ ســال گذشــته نه 
فقط مزیت نسبی گاز برای تولید فولاد کاملًا از بین می رود بلکه بسیاری از 

شــرکت های کوچک فولادسازی زیان ده و چه بسا در سال رشد تولید دچار 
بحران و تعطیلی خواهند شد.

مصرف عمده گاز در زنجیره آهن و فولاد در حلقه تولید آهن اسفنجی است 
کــه نقش فرآیندی دارد عامل احیا کننده و نه خوراک( و در بقیه حلقه های 
این زنجیره نیز مانند سایر صنایع به عنوان سوخت عمل می کند با این وصف، 
مشــخص نیســت بر چه مبنایی نرخ گاز واحدهای احیا مستقیم، حدود ۶۰ 
درصد خوراک پتروشیمی تعیین شده است؟ همچنین مشخص نیست چرا 
بر خلاف قانون بودجه نرخ سوخت فلزات از سایر صنایع تفکیک شده است؟

با عنایت به موارد فوق و خسارات سنگینی که به شرکتهای فعال در زنجیره 
آهن و فولاد ناشی از افزایش شدید نرخ حامل های انرژی وارد می آید که طبعاً 
مغایر با تأکیدات مقام معظم رهبری )مدظله العالی( بر رشد تولید و مهار تورم 
است، از حضرتعالی به عنوان متولی صنعت آهن و فولاد کشور تقاضا دارد در 
تعامل با دولت محترم تدابیری اتخاذ فرمائید که نسبت به بازنگری در تصمیم 
مذکور اقدام لازم به عمل آید. ضمناً با توجه به اینکه برخلاف تأکیدات معاونت 
محترم حقوقی رئیس جمهور، هیچ گونه نظر خواهی از تشکلهای زنجیره آهن 
و فولاد در خصوص مصوبه فوق انجام نشده است این شورا آمادگی خود جهت 
ایفای نقش مشــورتی به عنوان بازوی کارشناســی دولت محترم در زنجیره 

استراتژیک آهن و فولاد را اعلام می نماید.

افزایش نرخ خوراک پتروشیمی ها همواره چالش هایی را به دنبال داشته 
است، اما اکنون ماجرا کمی متفاوت شده زیرا کارشناسان امر می گویند نرخ 

۷هزار تومانی خوراک ورشکستگی متانولی ها را به دنبال دارد.
 نرخ گذاری خوراک گاز پتروشــیمی ها مسأله ای است که سال های سال 
اســت چالش برانگیز شده است به طوریکه همیشه یک سمت ماجرا از این 
قیمت ها ناراضی بوده و هستند. اواخر خرداد ماه بود که وزیر اقتصاد از افزایش 
نرخ خوراک پتروشیمی ها سخن به میان آورد اما واکنش های عجیب و غریب 
پتروشیمی ها منجر به تکذیب این موضوع شد. تکذیبیه ای که اعتبار آن کمتر 
از یک ماه بود و مصوبه افزایش نرخ خوراک پتروشیمی ها به دولت ابلاغ شد.

 ورشکستگی متانولی ها با نرخ ۷ هزار تومانی خوراک
با اعلام افزایش نرخ خوراک پتروشیمی ها و صنایع گمانه زنی های قیمت ۷ 
هزار تومانی در فضای مجازی وجود داشت اما وزیر اقتصاد، احسان خاندوزی در 
حاشیه هیئت دولت با تأیید این قیمت به گمانه زنی ها پایان داد و گفت: این 
مسئله در سال ۱۴۰۲ چند نوبت در هیأت دولت مطرح شده یک نوبت همین 
پیشنهاد ۷ هزار تومان برای سقف قیمتی در زمانی که آقای میرکاظمی هنوز 
مسئولیت سازمان برنامه و بودجه را داشتند مطرح شد که جمع بندی نشد 
مجدد در ۱۷ اردیبهشت ۱۴۰۲ در هیأت این پیشنهاد و عوارض و پیامدهایی 
که دارد مطرح و بررسی و بعد موکول شد به کارگروهی با مسئولیت سازمان 
برنامه و ســایر دستگاه ها در نهایت نتیجه کارگروه در اواخر خرداد مجدد به 

هیأت دولت اعلام شد.
افزایش نرخ خوراک پتروشیمی ها مخالفانی دارد اما این بار تنها مخالفان 
این افزایش قیمت پتروشیمی ها نیستند بلکه برخی از کارشناسان نیز نسبت 
به این افزایش واکنش نشان داده اند گفته اند نرخ ۷ هزار تومانی خوراک گاز 

پتروشیمی ها منجر به ورشکستگی پتروشیمی ها می شود.
با این حال وزیر اقتصاد اخیراً اعلام کرده اســت در جلســه هیئت دولت، 
نشستی با حضور نمایندگان شرکت های پتروشیمی برگزار شد و نظر مسئولان 
شرکت های پتروشیمی اخذ شد و پس از ان این نرخ اطلاع رسانی شد هرچند 

که وظیفه اطلاع رسانی بر عهده وزارت نفت است.
همانطور که گفته شد برخی از کارشناسان معتقدند قیمت گذاری ۷ هزار 
تومانی نرخ خوراک گاز پتروشیمی ها منجر به ورشکستگی شرکت های متانولی 
ها می شود. در همین رابطه رشید قانعی مدیر عامل پترول هم در صفحه مجازی 
خود به آن واکنش نشان داده و نوشته است پتروشیمی ها یا محصولات خود 
را با پایه دلار ۲۸۵۰۰ تومانی در بورس کالا می فروشند یا با دلار حدوداً ۳۸ 
هزار تومانی سامانه سنا، صادرات می کنند.حتی اگر مسئولان کشور عزیزمان 
بخواهند خوراک گاز پتروشیمی ها را از همه کشورهای همسایه مانند قطر ۹ 
سنت امارات ۷ سنت عربستان ۶.۵ سنت، گران تر و با نرخ ۱۵ سِنت بفروشند، 

چه با احتساب دلار ۳۸۰۰۰ تومانی و چه ۲۸۵۰۰ تومانی، مبلغ ۷,۰۰۰ تومان 
نمی شــود.عزت الله اکبری تالارپشتی در این زمینه به مهر می گوید: انجمن 
کارفرمایان پتروشیمی به ویژه پتروشیمی های تولید کننده متانول - در نامه ای 
که روز گذشته به کمیسیون صنایع ارجاع شده است - نسبت به افزایش قیمت 
خوراک معترض بودند. در نامه این انجمن تصریح شده است که افزایش قیمت 
خوراک متانول می تواند عاملی برای افزایش قیمت تولید باشد چرا که اکنون 
قیمت خوراک ۷ هزار تومانی با احتساب عوارض به ۸,۵۰۰ تومان و سوخت 

نیز از ۳ هزار تومان به ۵ هزار تومان رسیده است.
رئیس کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفــت: صاحبان این صنایع 
می گوینــد در هر تن متانــول تولیدی باید عملًا ۶۵ الــی ۱۰۰ دلار، مازاد 
تولید پرداخت کنند و ادامه این افزایش قیمت ها تولیدکنندگان را با مشکل 
جدی مواجه خواهد کرد.همچنین محمدرضا پور ابراهیمی رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس شورای اسلامی در واکنش به این موضوع می گوید: تصمیم 
اخیر دولت درباره تعیین نرخ خوراک پتروشــیمی ها دارای اشکالات اساسی 
اســت و کمیســیون اقتصادی مجلس در نامه ای به رئیس جمهور، خواستار 
بازنگری در این تصمیم شــده اســت. وقتی قصد ایجاد منابع را در حوزه ای 
داریم، باید هزینه های این اقدام در بخش های دیگر بررسی شود، آثار تصمیم 
غیرکارشناســی درباره نرخ خوراک بر بازار ســرمایه مشهود است و این در 
حالی است که اکنون ۴۰ درصد از ذی نفعان بخش پتروشیمی و پالایشگاهی، 
سهامداران عدالت و توده مردم و همچنین صندوق های بازنشستگی هستند 

که با این روند درآمدهایشان تحقق نمی یابد.
متین دیداری، رئیس کارگروه متانول ایران نیز در واکنش به این موضوع 
گفت: نرخ خوراک پتروشیمی در ایران مناسب نیست ما تلاش کردیم فرمول 

آن تغییر و از تک نرخی بودن خارج شده و تابعی از نرخ بین المللی باشد.

اعتراض شورای آهن و فولاد به گرانی ۱۰۰ درصدی نرخ گاز صنعت فولاد

بی رغبتی متانولی ها برای ایجاد ارزش افزوده

TBI عراق به ایران به وجود می آید.
در سال ۱۴۰۱ حدود ۱۷ میلیارد مترمکعب گاز از ایران صادر شده است 
که به طور میانگین روزانه ۲۰ میلیون مترمکعب گاز به عراق صادر شده است 
و اکنون نیز روزانه حدود ۳۵ میلیون مترمکعب صادر می شود. ۱.۶ میلیارد دلار 
طلب معوق ایران از عراق بابت صادرات گاز به عراق که به ایران پرداخت نشده 
بود در این دولت دریافت شــد و جالب آنکه در دولت سیزدهم بابت صادرات 
گاز به عراق هرماه به صورت جاری پول گاز دریافت می شــود. در سال ۱۴۰۱ 
در حوزه صادرات گاز به عراق شاهد رشد حجمی ۴۳ درصدی بوده ایم و برای 

تداوم صادرات نیز مذاکراتی را در دستور کار داریم.

 توافق برای تمدید صادرات گاز ایران به عراق تا 5 سال آینده
بر اساس توافق دو طرف، دو قرارداد گازی میان دو کشور پس از طی مراحل 
کارشناسی تا پنج سال آینده تمدید خواهد شد. اوجی اردیبهشت ماه امسال 
پس از دیدار با زیادعلی فاضل، وزیر برق عراق در جمع خبرنگاران با اشاره به 
امضای تفاهم نامه همکاری های ایران و عراق در حوزه نفت، گاز و پتروشیمی 
اظهار کرد: ایران به لحاظ سرمایه انسانی و ظرفیت های فنی و مهندسی جایگاه 
بالایی دارد، از این رو بر اســاس تفاهم نامه ای که با طرف عراقی امضا شد، در 
زمینه تبادل اطلاعات، اکتشــاف و توسعه میدان های مشترک نفتی در قالب 

یکپارچه سازی توسعه این میدان ها با عراق همکاری خواهیم داشت.

 پروژه های عظیم انرژی میان ایران و عراق
هم اکنــون همکاری های ایران و عراق در بخش انرژی با وجود تحریم های 
یک جانبه آمریکا در حال اجراست، به طوری که دو کشور پنج پروژه بزرگ در 

بخش انرژی در حال اجرا یا مذاکره دارند.
به گفته ســخنگوی اتحادیه صادرکنندگان نفت، گاز و پتروشیمی ایران 
ســوآپ نفت کرکوک آغاز شده است که نتیجه همکاری با وزارت نفت عراق 
است، همسو با این اقدام روزانه حدود ۸۰ کامیون نفت خام به ایران می آید، 
همچنین مذاکره برای صادرات گاز از ایران برای صنایع عراق آغاز شده که طرف 
مذاکره شرکت گاز عراق است. وانگهی مذاکره برای همکاری در زمینه گاز مایع 
)ال پی جی( آغاز شــده است. عراقی ها علاقه دارند از تجربیات ایران در زمینه 
گاز مایع چه در زمینه خودرو و چه مجتمع های بزرگ مسکونی استفاده کنند.

سیاست قطعی جمهوری اسلامی ایران گسترش همکاری ها با کشورهای 
همســایه و راهبرد محوری وزارت نفت، همکاری با دیگر کشــورها در حوزه 
انــرژی اســت، ایران منابع و ذخایــر گازی خوبی در خلیج فــارس دارد که 
 می توانــد بــا یک همکاری ســازنده و رو به جلو و با یک فرمــول برد - برد 

کارهای خوبی انجام دهد.

 صدور خدمات فنی و مهندسی به عراق
ایران هم اکنون با ۱۸ کشــور پیرامونی خود قرارداد صادرات خدمات فنی 
- مهندســی دارد، در این میان سهم کشور عراق به واسطه پیوندهای عمیق 
مذهبی، اجتماعی و سیاسی نسبت به دیگر کشورها بسیار بیشتر است. به گفته 
دبیرکل اتاق بازرگانی مشــترک ایران و عراق تحقق ۵ میلیارد دلار از طریق 
صادرات خدمات فنی و مهندســی به عراق کاملًا فراهم است. پارسال قرارداد 
۴ میلیارد دلاری در حوزه صادرات خدمات فنی و مهندســی با کشــور عراق 
بسته شد و با این قرارداد بخشی از کسری صادرات به عراق جبران می شود.

به گفته رئیس گروه دوســتی پارلمانی ایران و عراق امکان صدور خدمات 
فنی و مهندسی ایران به عراق تنها در حوزه انرژی و توسعه میدان های نفتی تا 
سقف ۵۰ میلیارد دلار در سال وجود دارد، در همین زمینه محسن خجسته مهر، 
مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران اواخر پارسال از آمادگی ایران برای صدور 
خدمات فنی و مهندسی به عراق در حوزه بالادستی و پایین دستی خبر داد و 
گفت: ایران مایل است از مشارکت عراق در توسعه صنعت نفت و گاز بهره گیرد.

صادرات خدمات فنی و مهندسی به عراق واقعیتی است که می تواند اشتغال 
خوبی به دنبال داشته باشد و باید موردتوجه و ارزیابی بازرگان ایرانی قرار گیرد، 
در غیر این صورت، دیگر کشــورها از جمله فرانســه که به تازگی قرارداد ۲۷ 
میلیارد دلاری با عراق برای توسعه میدان های نفتی امضا کرد از این فرصت های 

اقتصادی استفاده می کنند.
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مجمع عمومی سال مالی ۱۴۰۱ نفت سپاهان برگزار شد:
افزایش درآمد عملیاتی و سود شسپا

صدیقه مدنی پور-اصفهان|  سود خالص شرکت به رقم بی سابقه ۴.۱۱۲ میلیارد تومان رسید که نسبت به سال مالی قبل از 
آن بیانگر رشد ۳۲ درصدی )سود خالص شرکت اصلی ۳۴ درصد( است که بالاترین میزان سود شرکت در ادوار خود بوده است.

معاون وزیر صمت :بیش از ۴۰ درصد اشتغال صنعتی کشور مربوط به کسب  وکارهای کوچک است

افزایش ۱۱درصدی مصرف بنزین در خراسان رضوی 

آماده باش کامل نیروهای منابع طبیعی شهرستان گرگانبرای مقابله با حریق های احتمالی

دست یابی به رکورد کیفی محصول در خط اسکین پاس شماره ۲ نورد سرد فولاد مبارکه

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: بیش از ۴۰ درصد اشتغال صنعتی 
در کشور مربوط به بنگاه های زیر ۱۰۰ نفر است و باید سهم بیشتری از تسهیلات 

به این واحدها تعلق بگیرد.
علی رسولیان همزمان با عید سعید غدیر خم و پیش از مراسم آغاز عملیات 
اجرایی شهرک )صنعتی ، صنفی( در جاده مشهد -کلات اظهار کرد: تاکید مقام 
معظم رهبری همواره بر رفاه مردم بوده و شاهد این موضوع شعارهای منتخب سال 
است. وی افزود: یکی از محورهای توسعه کشور تولید است و تولید ایجاد اشتعال 
پایدار میســر نخواهد بود مگر از مسیر تولید و اشتغال پایدار. باید عزم جدی در 
زمینه تولید داشته باشیم؛ تولید ابزارهای مشخص می خواهد که یک ابزار، منابع 
انسانی توانمند و آماده به کار است که در کشور وجود دارد. بخش مهم دیگر تامین 
زیرساخت ها و بخش دیگر تامین مالی است.  امروز یکی از مشکلات در کسب و 
کارها به خصوص کســب و کارهای کوچک تامین مالی است . امروز بیش از ۴۰ 
درصد اشتغال صنعتی در کشور مربوط به بنگاه های زیر ۱۰۰ نفر است و باید سهم 

بیشتری از تسهیلات به این واحدها تعلق بگیرد.
رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران بیان کرد:  در دنیا تامین مالی بنگاه ها از طریق بورس است و بنگاه های کوچک 
از طریق بانک ها تامین مالی می شوند. بخش دیگر از تولید مربوط به زیست بوم 

تولید است؛ در مشهد خوشبختانه زیست بود نسبتا مناسبی برای تولید وجود دارد.
رسولیان با اشاره به مشکلات بروکراسی در کشور افزود: متاسفانه بروکراسی از 
قبل انقلاب تاکنون کشور را دچار مشکل کرده است. دولت های مختلف از جمله 
دولت سیزدهم تلاش کردند تا این مشکل را کاهش دهند و امروز این موضوع در 
قانون بهبود محیط کسب و کار مشاهده می شود.  مجموعه قوانین و مقرراتی را از 
سال های قبل مصوب کردیم که همانند زنجیری شده است و باید در بخش های 

مختلف بروکراسی را از بین برد.

وی با اشــاره به اینکه کســب و کارهای کوچک بســیار مهم هستند، گفت: 
شهرک های صنفی می تواند یکی از مسیرهای توسعه بنگاه های کوچک و متوسط 
باشد. برای این منظور در سطح کشور بنا داریم شهرک های صنفی ایجاد کنیم و 
در برنامه هفتم توسعه این موضوع در دستور کار قرار گرفته است. همچنین  ایجاد 
خوشه های صنعتی در دستور کار قرار گرفته تا زنجیره ارزش تکمیل شود و ۵۰۰ 
خوشه صنعتی شناسایی شده است. رسولیان خاطرنشان کرد: الگوی مدیریت ما 
در صنعت و تولید باید تغییر کند. دنیا مسیر زنجیره ارزش را با دقت دنبال می کند 
و باید در سطح کشور زنجیره ارزش ایجاد شود. در روستایی در همدان فقط لباس 
بچه تولید می شود و این زنجیره ارزش شکل گرفته است. مشهد استعداد جدی 
برای ایجاد زنجیره ارزش در بخش  پوشــاک، کیف و کفش و سنگ های قیمتی 
دارد. خوشبختانه به تازگی شهرک صنعتی شماره ۵ به بهره برداری رسیده که به 
تنهایی نمی تواند اشتغال ایجاد کند و نیازمند شهرک های کوچک صنفی است که 
یکدیگر را تقویت کنند و باید چندین شهرک دیگر در مشهد ایجاد شود. این موضوع 
به احیاء واحدهای راکد در کشور نیز کمک خواهد کرد که بخشی از سیاست های 
دولت است. وی افزود: تاکنون شهرک سازی در کشور توسط بخش دولتی انجام 
می شــد و بیش از ۱۵۸ شهرک فعال کشور توسط بخش دولتی ساخته شد، اما 

امروز بخش خصوصی خودش در این زمینه باید ورود کند.

مدیر شرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه خراسان رضوی گفت: مصرف 
بنزین در بهار امسال نسبت به سال گذشته ۱۱ درصد رشد داشت.

علی اصغر اصغری افزود: مصرف بنزین در بهار امسال ۵2۵ میلیون و 69۵هزار  
لیتر بوده که نسبت به سال گذشته که ۴72 میلیون و 7۰3 هزار لیتر بوده  ۱۱ 
درصد رشد را داشته که در این بازه زمانی بیشترین مصرف مربوط به دوم فروردین 
ماه با 6 میلیون و 73۸ هزار لیتر و کمترین مصرف مربوط به ۱۴ فروردین ماه با ۴ 
میلیو ن و ۵۰۰ هزار لیتر بوده است . وی ادامه داد: با توجه به تاکید استفاده از کارت 
سوخت شخصی در قانون بودجه ۱۴۰2 مالکان خودروهایی که برای نخستین بار 
پلاک روی آنها نصب شده است ولی کارت هوشمند سوخت خود را در سال جاری 
دریافت نکرده اند لازم است برای بررسی آخرین وضعیت کارت هوشمند سوخت 
مدیر شــرکت ملی پخش فراورده های نفتی منطقه خراســان رضوی گفت: خود به دفاتر پلیس +۱۰ مراجعه و در صورت نیاز درخواست خود را ثبت کنند.

مالکان خودرو در صورت مفقودی کارت سوخت نیز با مراجعه به دفاتر پلیس + 
۱۰ درخواســت درخواست صدور المثنی را ثبت کنند و افرادی که هنوز کارت 
 epolice.ir و post.ir هوشــمند سوخت خود را دریافت ننموده اند، به سایت

مراجعه، یا با سامانه پاسخگوئی ۰9627 تماس بگیرند.
اصغری افزود: در کارت سوخت شخصی بعد از اتمام 6۰ لیتر سهمیه ماهیانه 
۱۵۰ لیتر بنزین با نرخ سه هزار تومان قابل استفاده است که در اول هر ماه شارژ 

می شود و قابل ذخیره کردن نیست.
وی اضافه کرد: اســتفاده از کارت سوخت شخصی منجر به ساماندهی کارت 
های سوخت آزاد جایگاهها و بهبود نظام توزیع خواهد شد ، اگر چه کارت های 
آزاد در همه مجاری عرضه موجود است ولی توصیه و تاکید شرکت بر استفاده از 

کارت سوخت شخصی است.

محمدعلی شــربتدار : خبرنگار گلســتان | اســماعیل نادری سرپرست 
فرمانداری شهرســتان  گرگان از آمادگی کامل نیروهای منابع طبیعی برای 

مقابله با هرگونه حریق  احتمالی در ســطح جنگل ها و مراتع خبر داد.  
 به گزارش پایگاه اطلاع رســانی فرمانداری شهرستان گرگان ، شنبه ۱۸ 
تیر، نادری گفت: با توجه به گرمای بی سابقه هوا و احتمال وقوع حریق در 
سطح جنگل ها و مراتع به ویژه جنگل های دست کاشت شهرستان، نیروهای 
مدیریت بحران به حالت آماده باش کامل در آمده اند و برنامه ریزی های لازم 

در این راســتا صورت گرفته است. نادری ظهار کرد: افزایش ناگهانی دما در 
طی روزهای اخیر باعث خشــک شدن ســطح جنگل ها و مراتع و از دست 
رفتن رطوبت زمین شــده است به طوری که هرگونه سهل انگاری می تواند 

فاجعــه غیر قابل جبرانی برای جنگل ها و مراتع ایجاد کند.
نادری  از عموم مردم، انجمن های مردم نهاد، بســیج، شوراها و دهیاران 
به ویژه روســتاهای حاشیه جنگل درخواســت کرد در کنار نیروهای منابع 
طبیعی و دســتگاههای مدیریت بحران باشند تا شاهد تخریب کمتر منابع 

طبیعی و عرصه های ملی که امانت در دســت ما هستند باشیم.
وی بر ضرورت بهره گیری از مشــارکت مردم جهــت جلوگیری از وقوع 
حریق در مناطق جنگلی و مرتعی تاکید کرد و گفت: کاهش و پیشــگیری 
از آتش ســوزی  در عرصه های منابع طبیعی نیازمند مشــارکت مردم بوده و 
مردم می توانند در صورت مشاهده هر گونه آتش سوزی و یا تخریب و تصرف 
عرصه های منابع طبیعی از طریق شــماره شبانه روزی ۱۵۰۴ گزارشات خود 

را اطلاع دهند.

در پی کسب این موفقیت برخی از مدیران و مسئولان ناحیه نورد سرد در این 
باره چنین گفتند: خط اسکین پاس شماره 2 خط کیفی نورد سرد است.

محســن زارع ،مدیر محصولات پوشــش دار فولاد مبارکه گفت: بازده کیفی 
اسکین پاس شماره 2 در خرداد سال جاری در حالی به عدد 99.7۵ درصد افزایش 
یافت که رکورد قبلی واحد به مقدار 99.69 درصد بوده و به مرداد سال گذشته 
مربوط است. خط اسکین پاس شماره 2 خط کیفی نورد سرد است؛ به عبارت دیگر 
محصولات ویژه ازجمله ورق های رویه خودرو )MB( در این خط تولید می شود و 

این رکورد علی رغم تولید حدود 73۰۰ تن از این محصولات بوده است.

 نهادینه شدن فرهنگ کنترل فرایند در خطوط اسکین پاس
عبدالرحیم صادقی، رئیس خطوط اسکین پاس و تمپرمیل فولاد مبارکه اظهار 
داشت: فرهنگ کنترل فرایند با تلاش های فراوان در سال های گذشته در خطوط 
اسکین پاس نهادینه شده و دست یابی به این رکورد که بهتر از بازده کیفی خطوط 
مشابه در کشــورهای پیشرفته است، نتیجه انجام دقیق کنترل فرایند از سطح 
اپراتوری است که با تحلیل دقیق عیوب و شناسایی نقاط بهبود توسط گروه فنی 
تولید و در ادامه بهینه سازی تجهیزات توسط تیم تولید و تعمیرات واحد، حلقه 
PDCA تکمیل و در نتیجه این موفقیت حاصل شده است. اقدامات مؤثری جهت 
ارتقای کیفیت در ماه های اخیر تعریف و اجرا گردید که از آن جمله می توان به 

مواردی همچون آموزش مفاهیم بنیادی نورد به کارکنان بر اساس منابع استاندارد، 
نظارت روزانه بر شاخص های کلیدی و مؤثر فرایند، پایش مستمر کیفیت محصولات 
با حضور در جلســات روزانه با هدف تشخیص مغایرت و انجام اقدامات اصلاحی 

فوری و... اشاره کرد.

 توان دانشی کارکنان تولید و تعمیرات، سرمایه اصلی ناحیه
علی ناظری ،سرپرست خطوط اسکین پاس فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: با توجه 
به اینکه اسکین پاس یکی از فرایندهای نهایی تولید ورق سرد است، افزایش کیفیت 

در انجام این فرایند در میزان افزایش خوش قولی و رضایت مشتریان بسیار مؤثر است. 
ضمن اینکه توان دانشی کارکنان تولید و تعمیرات سرمایه اصلی ناحیه برای رسیدن 
به این موفقیت ارزنده محسوب می گردد. ضمن قدردانی از کوشش های مستمر 
کارکنان تولید و تعمیرات، امیدواریم در آینده نیز این افتخارآفرینی ها تداوم یابد.

  انجام مؤثر زنجیره کنترل فرآیند الگویی برای سایر خطوط
محمود رضا قرمزی، رئیس گروه فنی تولید ناحیه نورد سرد فولاد مبارکه گفت: 
هنگامی که ورق از واحد بازپخت خارج می شود به علت نرمی بیش ازحد، مصرف 
صنعتی عام ندارد؛ بنابراین باید به طریقی سطح ورق را شکل پذیر کرد یعنی تا 
اندازه ای لایه خارجی ورق سخت شود، ولی در مرکز )مغز( ورق هنوز حالت نرمی 
وجود داشته باشــد. این مهم با انجام نورد سطحی در فرایند اسکین پاس انجام 
می شود و همچنین ایجاد زبری و افزایش صافی سطح ورق مطابق نیاز مشتری 
نیز در این فرایند صورت می گیرد. انجام مؤثر زنجیره کنترل فرایند در این خطوط 
می تواند الگوی سایر خطوط قرار گیرد. در پایان از حمایت صمیمانه مدیریت ناحیه 
نورد سرد، مدیریت های محصولات پوشش دار و سرد، همکاری واحدهای گروه فنی 
تعمیرات نورد سرد، کارگاه غلتک، خطوط نهایی، باکس آنیلینگ و شست وشوی 
الکترولیتی، کنترل کیفی، واحد برنامه ریزی تولید نورد سرد و دیگر واحدهای مرتبط 

که در کسب این رکورد ایفای نقش کردند قدردانی می کنیم.

 مجمع عمومی عادی ســال مالی ۱۴۰۱ شــرکت نفت سپاهان با حضور ۸۸ درصدی سهامداران حقوقی و 
حقیقی این شرکت در سالن همایش های هتل ارم تهران برگزار شد. بر اساس دستور کار جلسه، در ابتدای ارائه 
گزارش هیات مدیره، دکتر محمد امیر نیکوهمت مدیرعامل نفت سپاهان در خصوص عملکرد شرکت در سال 
مالی ۱۴۰۱ اظهار داشــت: درآمد عملیاتی شــرکت در سال مالی ۱۴۰۱ بالغ بر ۱9.۰۵3میلیارد تومان شد که 
نسبت به سال مالی قبل از آن ۴3 درصد رشد را نشان می دهد. همچنین سود عملیاتی به ۴.۴7۴ میلیارد تومان 
رسید که حاکی از رشد ۴2 درصدی است. نیکوهمت افزود: سود ناخالص شرکت رقم ۵.377 میلیارد تومان را 
ثبت کرد که افزایش ۴۴ درصدی داشت. همچنین سود خالص شرکت به رقم بی سابقه ۴.۱۱2 میلیارد تومان 
رسید که نسبت به سال مالی قبل از آن بیانگر رشد 32 درصدی )سود خالص شرکت اصلی 3۴ درصد( است که 
بالاترین میزان سود شرکت در ادوار خود بوده است. مدیرعامل نفت سپاهان اعلام کرد: ثبت رکوردهای فوق در 
حالی بود که هزینه ها و بهای تمام شده تولید رقم ۱3.676 میلیارد تومان را تشکیل می دهد که در مقایسه با 
سال مالی ۱۴۰۰ به میزان ۴3 درصد افزایش داشته است. نیکو همت میزان تولید انواع روغن موتور خودرویی 
و صنعتی و فرآیندی و محصولات جانبی را 72۱ هزار تن اعلام کرد که 33 درصد تولیدات چهار شرکت اصلی 
تولید کننده روانکار کشــور را در اختیار دارد. همچنین نفت سپاهان 2۴ درصد سهم بازار روغن موتور بنزینی 
و دیزلی کشور را به خود اختصاص داد. این فعال صنعت روانکار اظهار داشت: استانداردهای کیفی برای برخی 

  بانوی تیرانداز خراسان جنوبی نماینده ایران در OCA شد
بانوی المپیکی خراسان جنوبی به عنوان نماینده 
شایسته جمهوری اسلامی ایران در انتخابات کمیسیون 
ورزشکاران  OCA شرکت می کند. »نجمه خدمتی« از 
خراسان جنوبی در نشست کمیسیون ورزشکاران برتر و 
ملی پوش کشورمان که در آکادمی ملی المپیک برگزار 
شد، برای شرکت در انتخابات کمیسیون ورزشکاران 

شورای المپیک آسیا معرفی شد.

  مدیر کل بیمه سلامت گیلان خبرداد: دهک های چهارم و پنجم 
جامعه به صورت رایگان تحت پوشش بیمه سلامت قرارمی گیرند

مرجان عباس زاده رشت- مدیرکل بیمه سلامت استان گیلان گفت: تا کنون 
سه دهک درآمدی نخست جامعه رایگان بودند ،اما اکنون دهک های چهارم و 
پنجم هم به بیمه شدگان رایگان اضافه شدند وی با تشریح اضافه شدن 2 دهک 
درآمدی چهارم و پنجم به جمعیت بیمه سلامت رایگان استان افزود: به استناد 
بند الف ماده 7۰ قانون برنامه ششم توسعه و قوانین بودجه سنواتی طی 2 سال 
گذشته؛ 3 دهک مشمول بیمه رایگان بوده اند.مدیر کل بیمه سلامت استان 
گیلان یاد آورشد : در حال حاضر۱6۱ هزار و۱۸۰ نفر در استان گیلان در سه 
دهک نخست درآمدی تحت پوشش بیمه رایگان قرار دارندوی افزود: سازمان 
بیمه سلامت ایران در راستای تسهیل و تامین پوشش بیمه همگانی دودهک 
به مجموع دهک های قبلی اضافه نمودکه از این به بعد ۵ دهک نخست درآمدی 
تحت پوشش بیمه رایگان قرار می گیرند. عاطف راد تصریح کرد: بر این اساس 
77 هزار و ۸2۸ نفر در گروه دهک ۴ و ۵ به جمعیت بیمه رایگان استان اضافه 
می شوند. پیش از این دهک درآمدی ۴ می بایست ۱۰ درصد مبلغ حق بیمه 
سالانه و دهک درآمدی پنجم نیز 2۰ درصد از حق بیمه یک میلیون و ۴3۵ 
هزار و 2۰۰ تومانی مصوب برای سال جاری را پرداخت می کردند.وی افزود: به 
منظور افزایش رضایتمندی بیمه شدگان و همچنین تسهیل در اجرایی شدن 
بیمه سلامت همگانی فراگیر برای آحاد افراد جامعه، از این پس میزان مشارکت 
در پرداخت حق بیمه دهک های 6 تا 9 نیز کاهش یافت. بر همین اساس از این 
پس میزان پرداختی دهک ششم از 3۰ درصد به 2۰ درصد، پرداختی دهک 
هفتم از ۴۰ درصد به 3۰ درصد و پرداختی دهک هشتم از 6۰ درصد به ۴۰ 
درصــد و پرداختی دهک نهم از ۸۰ درصد به ۵۰ درصد کاهش یافت. میزان 
پرداختی حق بیمه دهک دهم نیز بدون تغییر باقی مانده است.مدیرکل بیمه 
سلامت استان گیلان گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نتیجه ارزیابی 
وســع متقاضیان را به صورت برخط به سازمان بیمه سلامت اعلام می نماید. 
وبراســاس نتیجه ارزیابی وســع اعلام شده متقاضیان چنانچه در دهک های 
یک تا پنج قرارداشــته باشند بصورت رایگان تحت پوشش بیمه سلامت قرار 
می گیرند.مدیرکل بیمه سلامت گیلان افزود: هم اینک جمعیتی بالغ بر یک 
میلیون و 26۸ هزار نفر در استان گیلان در ۴ صندوق بیمه ای تحت پوشش 

بیمه سلامت هستند.

 کارگاه تعاملی »شیوه نگارش در رسانه« تشکیل شد
محمدعلی شــربتدار : خبرنگار گلستان |  با حضور 
پرشمار اهالی رسانه اســتان گلستان، کارگاه تعاملی 
»شیوه نگارش در رسانه« برگزار شد. به گزارش روابط 
عمومی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی گلستان، 
زیر نظر علیرضا حیدری، جامعه شــناس و پژوهشگر 
حوزه افکار عمومی، با 3 سرفصل فارسی نویسی، ساده 
نویسی و درست نویسی کارگاه تعاملی »شیوه نگارش 
در رسانه«  در پنج شنبه به مدت 6 ساعت تشکیل شد. 
در این کارگاه آموزشی، باید و  نبایدهای درست نویسی، نقش اهالی رسانه در 
پاســداری از زبان و ادبیات فارسی، ضرورت رسیدن به مهارت خودویرایشی و 
مواردی از این دست به صورت عملی تشریح شد. یادآوری می شود، این کارگاه 
آموزشــی به همت این دستگاه اجرایی و با مشارکت خانه مطبوعات و رسانه 

های استان گلستان برگزار شد.

 آغاز عملیات اجرایی ساخت مدرسه ۹ کلاسه خیری در تالش
مرجان عباس زاده رشت- عملیات اجرایی احداث مدرسه 9 کلاسه با حضور 
مهندس علی دقیق مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس گیلان، مهندس 
شجاعی معاون روابط عمومی نوسازی مدارس کشور، دکتر محمد فائزی مدیرکل 
آموزش و پرورش استان، میرمسعودی رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین مدرسه 
ساز گیلان، خیر ارجمند مدرسه ساز کشوری دکتر محمد نقی نمک فروش، 
امام جمعه و سرپرســت فرمانداری تالش و برخی دیگر از مسئولین استانی و 
شهرستانی در شهر چوبر تالش آغاز شد. شایان ذکر است این مدرسه  با مساحت 
۸۵۰ مترمربع در دو طبقه با 9 کلاس آموزشی مزین به نام مبارک حضرت امام 
علی)ع( توســط اداره کل نوسازی مدارس گیلان و با مشارکت ارزشمند خیر 
مدرسه ساز دکتر نمک فروش در شهر چوبر بخش حویق ساخته می شود. گفتنی 
است دکتر محمدنقی نمک فروش، خیّر مسجد و مدرسه ساز اهل بندرانزلی 
است. او سال ها پیش، از آمریکا به ایران آمد و از 23 سال پیش مدرسه سازی 
را شروع کرد. خودش می گوید: »انگیزه ام از مدرسه سازی شکر و اظهار علاقه و 
عشق به خدا، نه زبانی، بلکه به کردار و عمل بوده است«. معتقدم بهترین ثروت 

و میراث برای خانواده ام و بچه ها مدرسه سازی است.

  مدیرعامل برق منطقه ای گیلان خبر داد :بهره برداری از ۵ پروژه 
برق منطقه ای گیلان در هفته دولت

مرجان عباس زاده رشت -مدیرعامل برق منطقه ای گیلان با اشاره به تاثیر 
تغییر ساعات کار اداری در مدیریت مصرف برق، گفت: با تنظیم و تغییر ساعات 
کار دستگاه های اجرایی از ساعت 6 الی ۱3 و خاموش کردن وسایل سرمایشی 
یک ســاعت قبل از اتمام ســاعات کار، بر اساس آخرین برآورد و تحلیل های 
کارشناســان حدود 7۰ مگاوات کاهش مصرف برق در ساعات اوج مصرف را 
نشان می دهد. وی با تاکید بر برنامه محور بودن صنعت برق، افزود: ۱۵ پروژه 
فعال در شرکت برق منطقه ای گیلان در حال اجراست که تعدادی از آنها به 
بهره برداری رسیده اند و پنج پروژه نیز در هفته دولت و مابقی هم در طول سال 
جاری به بهره برداری خواهند رسید.مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان 
در مورد پروژه های هفته دولت گفت: در هفته دولت سال جاری، پروژه پست 
سلیمانداراب رشت با تکنولوژی روز دنیا، پروژه افزایش ظرفیت ۱66 درصدی 
پست رستم آباد، فاز اول نیروگاه مولد مقیاس کوچک ماسال به ظرفیت ۱.۵ 
مگاوات، فاز اول نیروگاه مولد مقیاس کوچک رضوانشهر به ظرفیت پنج مگاوات 
و نیروگاه خورشــیدی حوزه ستادی شرکت برق منطقه ای گیلان با ظرفیت 
۱۰۵ کیلووات افتتاح شده و به بهره برداری می رسند. داراب زاده با اشاره به 
گرمای پیش رو در هفته جاری، خاطرنشان کرد: با توجه به پیش بینی سازمان 
هواشناسی مبنی بر اینکه در این هفته با گرمای بی سابقه و شاید با گرم ترین 
هفته سال رو به رو باشیم، ضرورت استفاده بهینه از انرژی برق بیش از پیش 
مورد تاکید است تا با توجه به ناترازی تولید با مصرف، با چالشی مواجه نشویم. 
وی یادآور شــد: در عین حال با تمهید مقدمات و آماده باش کامل، مجموعه 
همکاران صنعت برق گیلان، به طور شــبانه روزی مشغول کار و فعالیت می 
باشند تا با رصد و پایش مستمر شبکه، مشکلی در تامین برق پایدار و مطمئن 

مشترکان به وجود نیاید.

محصولات مانند گریس اخذ شده که به سودسازی بیشتر شرکت کمک می کند. همچنین در تولید 
۱۵ مگاوات برق خورشیدی مشارکت داشته ایم و پایانه صادراتی شرکت در بندرعباس تکمیل شده 
است. مدیرعامل نفت سپاهان تصریح کرد: حجم فروش انواع روانکار این شرکت 732 هزار تن به 
ارزش ۱۸.3۵۴ میلیارد تومان بود که در این میان 27۴ هزار تن در بازار داخلی به ارزش 9.۰36 
میلیارد تومان و ۴۵۸ هزار تن به ارزش 9.3۱9 میلیارد تومان سهم فروش صادراتی بود. نیکوهمت 
با اشــاره به اینکه بازارکشورهای همسایه همچون عراق، افغانستان، ارمنستان، بازارها کشورهای 
آفریقایی و آمریکای جنوبی در استراتژی تنوع بخشی صادرات این شرکت قرار دارد، افزود: تامین 
خوراک، نوسان نرخ ارز، افزایش قیمت خوراک و هزینه های تولید و تحریمها را از جمله ریسک 
های شرکت به شمار می رود. مدیرعامل نفت سپاهان در خصوص پروژه های توسعه ای شرکت 
اعلام کرد: شرکت نفت سپاهان به منظور گسترش فضای کسب وکار، ارتقای کیفیت محصولات 
و خدمات، تنوع بخشی به سبد محصولات، حفظ توان رقابتی در بازار و افزایش سودآوری ، اجرا 
ی پروژه های توسعه ای سه گانه را با ۱۵۰ میلیون دلار تامین مالی در دستور کار قرار داده که با 
بهره برداری از این پروژه ها، این شرکت انواع روغن های با کیفیت برتر و سازگار با محیط زیست  
را مطابق بالاترین استانداردهای جهانی، تولید و روانه بازارهای داخلی و خارجی خواهد کرد. این 
 FRW هدف تبدیل محصول فعلی وکس اسلک به FRW فعال صنعت روانکار گفت: در پروژه
با ارزش افزوده بالا همزمان با افزایش کیفی روغن پایه تولیدی به لحاظ شاخص نقطه ریزش در 
واحد موم گیری پالایشگاه نفت سپاهان است. با بهره برداری از این پروژه، 6۰ هزار تن به ظرفیت 
فعلی 9۰ هزار تنی سالانه تولید وکس نفت سپاهان اضافه شده و باعث افزایش 2۰ درصدی تولید 
بیس اویل و افزایش بهینه سازی و کیفیت و افزایش درآمد شرکت خواهد شد. پروژه FRW در 
تابستان سال ۱۴۰2 به بهره برداری خواهد رسید. این پروژه در پایان سال مالی ۱۴۰۱ به میزان 
۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشت که در آذرماه امسال به مرحله راه اندازی و بهره برداری می رسد.

 نیکو همت اعلام کرد: در پروژه HDT احداث واحد تولید روغن های گروه 2 و 3 جهت تولید 
روغن پایه با کیفیت از طریق محصولات فعلی شرکت نفت سپاهان برای اولین بار در ایران در حال 
اجراست که زنجیره ارتقاء کیفیت و روغن های سازگار با محیط زیست را دنبال می کند. فاز مهندسی 
پروژه HDT در پایان سال ۱۴۰۱ به میزان 3۰ درصد پیشرفت داشت و در سال ۱۴۰3 به بهره 
برداری خواهد رسید. مدیرعامل نفت سپاهان تصریح کرد: در پروژه TDAE هدف از اجرای آن، 
تولید روغن فرآیند سبز )دوستدار محیط زیست( از محصول جانبی اکسترکت است که در صنایع 
لاستیک¬ســازی و تایرسازی کاربرد دارد و قرارداد EPC آن در سال گذشته منعقد شده و در 
سال ۱۴۰۴ به بهره برداری خواهد رسید. نیکوهمت ادامه داد: تعداد شعب فروش شرکت پخش 
کیمیا اسپیدی قشم در استای توسعه فروش مویرگی و حخذف واسطه ها در پایان سال ۱۴۰۱ به 
22 استان افزایش یافت. همچنین از دستاوردهای دیگر شرکت، فرمولاسیون و تولید ۱۸ محصول 
جدید بود که بیانگر تغییراز منوگرید به پلی گرید، است. مدیرعامل نفت سپاهان تاکید کرد: ۵۰ 
درصد از جرایم گمرکی شرکت حل و فصل شده به گونه ای که تاکنون ۱۱۰ میلیارد تومان از این 
جرایم اصلاح شده است. در ادامه مجمع، گزارش بازرس قانونی شرکت قرائت شد و گزارش عملکرد 

مالی شرکت را منصفانه ارزیابی کرد. 
همچنین سازمان حسابرسی اعتقاد دارد که شواهد حسابرسی کسب شده به عنوان مبنای اظهار 
نظر ، کافی و مناسب است. سپس صورت های مالی شرکت برای سال منتهی به ۱۴۰۱/۱2/29 و 
گزارش فعالیت هیئت مدیره مورد بررسی و تصویب مجمع قرارگرفت و تقسیم سود 6۰۰ ریالی به 
ازای هر سهم شسپا مورد موافقت سهامداران و هیات مدیره قرار گرفت. همچنین سازمان حسابرسي 
به  عنوان بازرس قانونی و حسابرس شرکت و سازمان حسابرسي به  عنوان بازرس علی البدل انتخاب 
شد. روزنامه  اطلاعات هم به عنوان روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های شرکت تعیین شد.

 پروژه FRW در 
تابستان سال ۱۴0۲ به 

بهره برداری خواهد 
رسید. این پروژه در 

پایان سال مالی ۱۴0۱ 
به میزان 80 درصد 
پیشرفت فیزیکی 

داشت که در آذرماه 
امسال به مرحله راه 

اندازی و بهره برداری 
می رسد.

ده
چکی
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روزنامه اقتصادی اجتماعی 
سراسری صبح ایران

ایده روز 
دوشنبه 1402/04/19

شماره : 1694

 هم تیمی طارمی کنار رونالدو
اوتاویو ادمیلسون به پیشنهاد النصر پاسخ مثبت داده است و هم تیمی کریستیانو 

رونالدو خواهد شد.
به نقل از سعودی اسپورت، فعالیت  النصر در فصل نقل وانتقالات تابستانی 

ادامه دارد و این بار تیم با اوتاویو ادمیلسون به توافق رسید.
ادمیلسون فصل بسیار خوبی را با پورتو پشت سرگذاشت و از بازیکنان خوب 

این تیم بود.
النصر برای جذب این بازیکن حاضر شده است که حقوق سالیانه 15 میلیون 
یورو را به او پرداخت کند.این درحالی است که رقم فسخ قرارداد او هم 40 میلیون 
یورو است.النصر چند روز قبل با کاسترو، سرمربی پرتغالی به توافق نهایی دست 

پیدا کرد و برای تقویت خط میانی خود هم بروزوویچ را از اینتر جذب کرد.
عربســتانی  باشــگاه   ایــن  فعالیــت  کــه  می رســد  نظــر  بــه 
دارد. ادامــه  همچنــان  تابســتانی  انتقــالات  و  نقــل  فصــل   در 

  محبی به روسیه رفت
مهاجم ملی پوش فصل گذشته استقلال برای عقد قرارداد با باشگاه روستوف 

روسیه وارد مسکو شد.
 محمد محبی مهاجم ملی پوش فصل گذشته استقلال برای عقد قرارداد با 
باشگاه روستوف روسیه وارد مسکو شد. باشگاه سانتاکلارا پرتغال با باشگاه روسیه ای 

به توافق رسید تا محبی فصل آینده در این تیم به میدان برود. 

 پرونده جدید علیه استقلال در فیفا؛ دومین دردسر برای خطیر
مدافع برزیلی فصل گذشته استقلال ضمن فسخ قرارداد خود با این باشگاه 

تهدید به شکایت کرده است.
رافائل سیلوا مدافع برزیلی آبی پوشان با وجود اینکه یکسال دیگر از قراردادش 
باقی مانده بود، به واسطه پرداخت نشدن مطالبات خود قراردادش را به صورت 
یکطرفه فسخ کرد. او طی نامه ای که به باشگاه استقلال ارسال کرده تا روز ۲۸ 

تیرماه به این باشگاه فرصت داده که مطالباتش را پرداخت کنند.
در صورتی که ظرف 10 روز آینده مطالبات سیلوا از سوی استقلال پرداخت 
نشود، این مدافع با بردن ماجرا به فیفا و اقدام به شکایت علیه آبی پوشان مشکل 

جدیدی را به این باشگاه اضافه خواهد کرد.
حالا علی خطیر که شــب گذشته سمت سرپرست مدیرعاملی استقلال را 
برعهده گرفت، در اولین روزهای کاری خود باید یک مشکل جدید را هم حل 
کند. او با انبوه بدهی های مالی مواجه اســت، اما پرداخت پول سیلوا را باید در 
اولویت بگذارد که در غیر اینصورت یک پرونده فیفایی دیگر برای استقلال باز 

می شود که می تواند تبعات سنگینی را برای این باشگاه به همراه داشته باشد.
این در حالی اســت که کوین یامگا دیگر بازیکن خارجی استقلال هم بابت 
مطالبات 1۶0 هزار دلاری خود به باشگاه نوتیس داده واگر پول او هم پرداخت 

نشود، ممکن است اقدامی مشابه سیلوا انجام بدهد. 

 خرید جدید پرسپولیس نیامده رفت
حسین کنعانی با مرخصی از یحیی گل محمدی، راهی قطر شد.

 در حالی که همه امروز همه منتظر حضور حسین کنعانی در تمرین بدنسازی 
سرخپوشان بودند، او با مرخصی از یحیی گل محمدی به تمرین نرفت.

کنعانی به دلیل آنچه باشگاه پرسپولیس »رتق و فتق امور شخصی« عنوان 
کرده، راهی قطر شده و احتمالا تا پایان هفته به تمرین پرسپولیس اضافه خواهد 

شد تا کارش را آغاز کند.
این در حالی است که شجاع خلیل زاده نیز چند روز پیش با ترک تمرینات 

تراکتور به قطر رفت که البته مشخص شد دچار مصدومیت بوده است. 

 پرسپولیس به دنبال بازگرداندن باقری/تایید مذاکره با عزت اللهی
عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس احتمال پیوستن سعید عزت اللهی به 
این تیم را رد نکرد و گفت: مدیران باشگاه در تلاش برای بازگرداندن کریم باقری 

که زحماتش فراموش نشدنی است، هستند.
 در حالی که عدم تمدید قرارداد کریم باقری مربی پرسپولیس با این باشگاه 
واکنش های زیادی به دنبال داشــت و انتقادات زیادی از مدیرعامل پرسپولیس 
را ایجاد کرد، به نظر می رسد مواضع باشگاه در قبال این مربی باتجربه در حال 
تغییر است.حسین خبیری یکی از اعضای هیات مدیره باشگاه پرسپولیس در 
این خصوص گفت: آقاکریم اسطوره اخلاق است و نمی شود ارزشها و زحماتش را 
در پرسپولیس فراموش کرد.خبیری ادامه داد: مدیران و بزرگان باشگاه در تلاش 

هستند قضیه حل بشود تا در خدمت آقاکریم باشیم.
پرسپولیس که تاکنون با شهاب زاهدی، مسعود ریگی و حسین کنعانی زادگان 
قرارداد امضا کرده است، در تلاش برای جذب بازیکنان دیگر مدنظر یحیی گل 
محمدی است. از جمله این بازیکنان سعید عزت اللهی است که شایعات زیادی 
از مذاکره او با پرسپولیس مطرح شده است.خبیری با تایید صحبت پرسپولیس 
با این هافبک تیم ملی گفت: عزت اللهی جزو گزینه های ما هست. آقای درویش 
)مدیرعامل پرسپولیس( همیشه سورپرایز می کند و شاید دیدید یکهو بی خبر 
یک بمبی را منفجر کردند!عضو هیات مدیره پرسپولیس در ادامه با بیان اینکه 
اصطلاح »منفجر کردن بمب« خوب نیست، گفت: پرسپولیس باشگاه بزرگی است 
و اینها اصطلاحات خوبی برای پرسپولیس نیست.خبیری در پایان گفت: بله آقای 

عزت اللهی با پرسپولیس در حال مذاکره است. 

 سامره گزارش داد
سرپرست جدید باشگاه استقلال جلسه ای را با جواد نکونام برگزار می کند.

 پس از استعفای حجت کریمی و تجمع هواداران استقلال نسبت به شرایط 
بد اســتقلال شب گذشته با تأیید وزارت ورزش و اجماع اعضای هیأت مدیره، 
علی خطیر به عنوان سرپرســت مدیر عاملی استقلال انتخاب شد.خطیر رسماً 
در باشــگاه استقلال مشــغول به کار شد تا هرچه زودتر به شرایط این تیم سر 
و ســامان بدهد.او پس از آغاز کار خود در این باشگاه، ابتدا با حضور در طبقات 
ساختمان، با کارمندان این باشگاه دیدار و گفت وگو کرد و در ادامه میزبان علی 
سامره سرپرست تیم فوتبال استقلال بود و سامره گزارشی از وضعیت تیم فوتبال 
استقلال به سرپرست باشگاه ارائه داد.خطیر همچنین قرار است امروز جلسه ای 
را با جواد نکونام سرمربی استقلال برگزار کند تا آنها در خصوص وضعیت جذب 
بازیکنان جدید، مشخص شدن لیست خروجی، اردوی آماده سازی و پرداخت 
مطالبات بازیکنان به گفتگو بنشینند.با توجه به عملکرد ضعیف استقلال در نقل 
و انتقالات در زمان حجت کریمی، مدیر جدید اســتقلال در تلاش برای جذب 

بازیکنان مدنظر نکونام است. 

 مذاکرات دوباره نادری با استقلال
با انتخاب سرپرست جدید برای باشگاه استقلال، فعالیت نقل و انتقالاتی این 
باشــگاه وارد فاز جدیدی شده است. با انتخاب علی خطیر به عنوان سرپرست 
مدیر عاملی جدید استقلال جذب بازیکنان جدید مورد نظر کادر فنی در اولویت 
قرار گرفت.یکی از بازیکنان مورد نظر استقلال سعید عزت اللهی هافبک تیم وایله 
دانمارک اســت که رابطه خوبی با نکونام دارد.نکونام در دو روز گذشته با عزت 
اللهی به صورت تلفنی صحبت کرده و خواستار حضورش در استقلال شده است.

عزت اللهی از پرسپولیس هم پیشنهاد دارد و حالا او بر سر دوراهی سرخابی ها 
قرار گرفته است.

محمود رضایی   -   ایده روز  |  گمانه زنی ها در مورد ترکیب فصل بعد استقلال ادامه دارد.

چیدمان خط میانی 
استقلال نیز درشرایط 
کنونی دشوار نیست. 
زبیرنیک نفس، آرش 

رضاوند و مهدی 
مهدی پور می توانند 

در پازل سه هافبک به 
استقلال قرار بگیرد و 

برای نکونام بازی کنند. 

ده
چکی

رونمایی از ترکیب تیم نکونام، همین حالا!

اگــر جواد نکونــام بخواهد بــا همین بازیکنانــی که در 
تمرینات روزهای اخیر حضور داشــته اند لیگ را شروع کند، 
ترکیب اســتقلال چگونه خواهد بود؟ این سؤالی است که هم 
جذابیت هایــی به دنبال خود دارد و هم اینکه ســبب نگرانی 
خواهد شد. استقلال اکنون در برخی از پست ها فاقد بازیکنان 
ایده ال است و به جز یکی، دو پست که خیال نکونام از داشتن 
مهره های کافی آســوده است دربرخی پست ها نیاز قطعی به 

جذب بازیکن وجود دارد.
تکلیف استقلال در پست شماره یک هنوز مشخص نیست. 
بعد از ماجراهایی که برسر حضور علیرضا بیرانوند در استقلال 
به وجود آمد و پیامد آن برکناری حجت کریمی از سمتش در 
این باشگاه، گزینه  مطمئنی برای پست شماره یک به خدمت 
گرفته نشده است و به نظر می رسد هم جواد نکونام و هم باشگاه 

استقلال دچار نوعی سردرگمی هستند و مسیر را برای انتخاب 
دروازه بان خود گم کرده اند. بعد از منتفی شدن حضور بیرانوند 
صحبت از جذب یک دروازه بان اســپانیایی هم شد اما خیلی 
زود این ماجرا هم منتفی شد تا دوباره پروژه بازگرداندن سید 

حسین حسینی جدی تر دنبال شود.
به هرحال تا زمانی که حســینی با استقلال قرارداد منعقد 
نکند نمی توان او را دروازه بان اســتقلال درلیگ بیست و سوم 
دانست واکنون اگر نکونام بخواهد تیمش را چیدمان کند باید 
از علیرضا رضایی استفاده کند. گلر نامطمئنی که برسردریافتی 

او دراستقلال نیز بحث های متعددی به وجود آمد.
درپست مدافعان میانی نیز اوضاع استقلال مطلوب نیست. 
بعد از جدایی عارف غلامی و رافائل سیلوا فقط آرمین سهرابیان 
به خدمت گرفته شده است و درحالی که تصور می شد باشگاه 

هافبک تیم فوتبال سپاهان گفت: در فصل نقل و انتقالات به جز سپاهان 
با هیچ تیمی مذاکره نکردم و خوشحالم بعد از سال ها به تیم خودم بازگشتم.

 رضا اســدی با اشاره به حضورش در تیم ســپاهان و دلایل این انتخاب 
اظهار داشت: خیلی خوشحال هستم که بار دیگر به تیم خودم بازگشتم. من 
دوران نونهالی خود را در ســپاهان گذراندم و در باشگاه سپاهان رشد کردم، 
آموزش دیدم و خوشحالم که دوباره به سپاهان بازگشتم. وقتی 1۳ سالم بود 
با حمایت آقای ساکت، مدیرعامل وقت سپاهان به تیم اضافه شدم و آن زمان 
برای اولین بار بود که به یک نونهال اجازه ورود به سپاهان داده شد. آن زمان 
خانواده من و باشــگاه به توانم اعتماد کردند و خوشحالم که توانستم خودم 

را به سپاهان نشان دهم.
وی افزود: بالاخره من در این باشگاه آموزش دیدم، رشد کردم و رفتم و در 
فوتبال ایران حضور داشتم و در زمانی خارج از کشور بازی کردم و با تجربه 
بیشتری به سپاهان بازگشــتم تا بتوانم به این تیم کمک کنم. همه شرایط 
ســپاهان را از ابتدا می دانســتم و با توجه به اینکه در این تیم رشد کردم، به 
خوبی می دانم که وضعیت سپاهان به چه شکل است. شرایط آکادمی سپاهان 

را به خوبی دیده ام و مدیریت باشگاه را می شناسم.

 با هیچ تیمی به جز سپاهان مذاکره نکردم
وی با اشــاره به فصل نقل و انتقالات بیان کرد: زمانی که فصل تمام شد، 
به تیم ملی دعوت شدم و تمرکزم بر اردوی تیم معطوف بود. وقتی برگشتم، 
سپاهان تنها تیمی بود که با آن مذاکره کردم و با هیچ تیمی مذاکره نداشتم 
و نــه با تیمی صحبت کردم و نه پیشــنهاد مبلغ خاصــی به تیمی دادم. در 
روزهای گذشــته مسائلی مطرح شد اما من با هیچ باشگاهی صحبت نکردم 
و ســپاهان تنها باشگاهی بود که با آن مذاکره داشتم. به هر حال مدیرعامل 
باشگاه سپاهان آقای ساکت بود و این موضوع دلیل مهمی برای تداوم مذاکره 

من با سپاهان داشت.
بازیکن سپاهان ادامه داد: در ابتدای فصل نقل و انتقالات ذهنیت من این 
بود که فوتبالم را در خارج از ایران ادامه دهم اما شــرایط حضور در تیم های 
خارجی برای من به وجود نیامد بنابراین زمانی که از سوی مدیرعامل باشگاه 
سپاهان پیشنهاد را دریافت کردم، شرایط به نحوی پیش رفت که با باشگاه 
مذاکرات جدی را صورت دهم و قراردادم را به امضا برسانم. با صراحت می گویم 
که با هیچ باشگاه دیگری صحبت نکردم و هیچ پیشنهاد مالی به باشگاه های 
دیگر نداشــتم. در این مدت تیترهای بدی درباره من کار شــد و من دوست 
ندارم چهره فوتبالی ام بین مردم خراب شــود زیرا تنها صحبت من با باشگاه 

سپاهان بود که با این باشگاه هم به توافق رسیدم.

 خوشحالم با مربی بزرگی کار می کنم
وی پیرامون کار کردن با ژوزه مورایس، سرمربی سپاهان اضافه کرد: مورایس 

مربی بزرگی است که در اروپا و در تیم های بزرگ آسیایی کار کرده و جام های 
مختلفی به دســت آورده است و مربی بسیار بزرگی به شمار می رود. کارنامه 
مورایس نشــان دهنده آن است که مربی بزرگی است. من با ایشان صحبت 
کردم و شــرایط تیم و وظایف مرا برای من توضیح دادند و خوشحال هستم 

که امسال در سپاهان حضور دارم و با ایشان کار می کنم.

 سپاهان خریدهای خوبی داشت
اســدی با اشاره به بازیکنان اضافه شده به سپاهان تصریح کرد: زمانی که 
خواســتم ســپاهان را انتخاب کنم، همه چیز را در کنار هم در نظر گرفتم و 
بخشی از آن بازیکنان سپاهان بودند. خوشبختانه تیم سال گذشته سپاهان 
هنوز حفظ شده و تیم خیلی بزرگ و قابل احترامی برای لیگ بوده که با یک 
بدشانسی قهرمانی از دست سپاهان رفت اما همه می دانند که سپاهان یکی از 
بهترین تیم های لیگ به شمار می رفته است. حالا که بازیکنان را در کنار هم 
می بینم، به نظرم سپاهان خریدهای خوبی داشته و بازیکنان گذشته خود را 
در تیم حفظ کرده و به نظرم در کنار هم بتوانیم یک اتفاق مهم را رقم بزنیم.

هافبک ســپاهان درباره حضور هواداران سپاهان در بازی های تیم گفت: 
هواداران ســپاهان برای من بسیار باارزش هستند و از بهترین هواداران لیگ 
برتر محســوب می شوند. من در دوران نوجوانی ام به همراه بقیه بازیکنان به 
بازی های سپاهان می آمدیم و مسابقات را تماشا می کردیم. این شور و هیجان 
هواداران سپاهان را از نزدیک تماشا کرده ام و امیدوار هستم که امسال و در 
این فصل هواداران سپاهان مثل همیشه کنارمان باشند و به ما کمک کنند. 
امیدوارم هواداران ســپاهان به خصوص در شرایط سخت و زمانی که به آنها 
نیاز داریم، بتوانند به ما و تیم حریف فشار بیاورند تا ما بتوانیم برنده مسابقات 
باشیم. هواداران عزیز سپاهان، از اینکه به خانه خودم بازگشتم، بسیار خوشحالم. 

امیدوارم در کنار شما و با هم، یک فصل رویایی را رقم بزنیم.

 اسطوره وزنه برداری مصر با تمجید از قهرمانان ایرانی گفت: عاشق ایران 
هستم و قهرمانان المپیکی وزنه برداری این رشته را دوست دارم.

خداحافظی ســهراب مرادی قهرمان جهان و المپیک از دنیای قهرمانی با 
واکنش های متفاوت داخلی و خارجی روبرو شد. یکی از قهرمانانی که نسبت 
به وادع مرادی با دنیای فولاد ســرد واکنش نشــان داد محمد ایهاب مصری 
دارنده مدال طلای قهرمانی جهان و برنز بازی های المپیک ۲01۶ ریو بود. وی 
در پستی با نام بردن از مرادی از وی به عنوان یکی از بزرگان و اسطوره های 

این رشته در ایران و جهان یاد کرد.

ایهاب که پنج مدال جهانی و المپیک را در کارنامه دارد از عشق و علاقه 
خود به ایران گفت.

متن کامل این مصاحبه در زیر آمده است؛

 محمد ایهاب از جمله قهرمانانی بود که نسبت به وداع سهراب 
مرادی واکنش نشان داد آیا شناختی از وی و دیگر قهرمانان ایرانی 

دارید؟
من عاشق ایران و ورزشکاران آن به ویژه قهرمانان وزنه برداری هستم. در 
وزنه برداری ایران بزرگانی مانند حسین رضازاده و سهراب مرادی هستند که 
افتخارات زیادی کســب کردند. رکورد، قدرت و جســارت این بزرگان من را 
مجذوب خود کرده اســت. به عنوان یک قهرمان وزنه برداری باید بگویم که 

من طرفدار این بزرگان و قهرمانان ایرانی هستم.

 ایران و مصر ۲ کشــور بزرگ اسلامی با تمدن دیرینه هستند 
همکاری آنان چه تاثیری بر توسعه ورزش دارد؟

ایران و مصر نه تنها در وزنه برداری بلکه در دیگر رشــته ها نیز قهرمانان 
بزرگی دارند. همکاری آنان و ظرفیت هایی که این ۲ کشور دارد می تواند نوید 

قهرمانان بزرگی در ورزش بدهد.

 اگر یکی از قهرمانان وزنه برداری ایران از شــما دعوت کند در 
ایران حضور خواهید یافت؟

بله حتما، دوست دارم ایران را از نزدیک ببینم. سهراب ورزشکار متواضعی 
است و حتما دعوت وی را برای حضور در ایران خواهم پذیرفت.

 محمد ایهاب در مصر با چه عنوانی معروف است؟
با توجه به مدال و افتخاراتی که در گذشته کسب کردم من را با مجسمه 
غول پیکر کنار هرم جیزه )ابوالهول( مقایســه می کنند و برخی نیز من را با 

این نام خطاب خواهند کرد.

 یکی از اتفاقات خوب وزنه برداری جهان حضور یک مسلمان به 
عنوان رئیس فدراسیون بین المللی است. به نظر شما حضور محمد 

جلود چه تاثیری بر وزنه برداری جهان دارد؟
یکــی از مهمتریــن اتفاقاتــی کــه ممکــن اســت در وزنه بــرداری 
جهــان رخ دهــد اجرای عدالت اســت که در گذشــته به حلقــه مفقوده 
 تبدیل شــده بــود. همچنیــن اجــرای عدالت در ایــن رشــته می تواند

 اســتعدادها و قهرمانان کشورهای مختلف را در اولویت حضور در المپیک و 
جهان قرار دهد.

 بســیاری از ورزش دوســتان فوتبال مصر را با محمد صلاح 
می شناسند. نظر شما در خصوص این اعجوبه مصری چیست؟

صــلاح یکی از بهترین های تاریخ فوتبال مصر اســت که یک بازیکن بی 
نظیر به شمار می رود.

 شما به ابوالهول معروف هستید صلاح چه لقبی دارد؟
صلاح فخر جهان عرب در فوتبال دنیا است.

رضا اسدی مذاکره با استقلال را تکذیب کرد

عاشق رضازاده و سهراب مرادی هستم

استقلال با محمد حسین مرادمند به توافق نهایی خواهد رسید، اما این مدافع 
بی حاشیه بعد از اولین نشستی که با مسئولان پیشین باشگاه برگزار کرد، بدون 
اینکه توافقی انجام دهد، باشگاه را ترک کرد. مرادمند اکنون با استقلال قرارداد 
ندارد و حرفه ای هم نیست که از او انتظارداشته باشیم درتمرینات شرکت کند. 
به همین دلیل او را باید از ترکیب کنونی استقلال کنار بگذاریم و از زوج آرمین 
ســهرابیان و روزبه چشمی بهره بگیرد. زوجی که چندان هم مطلوب نکونام 
نیست وسرمربی استقلال ترجیح می دهد از روزبه در پست هافبک بهره بگیرد 

اما درشرایط فعلی روزبه باید در پست دفاع میانی استقلال به میدان برود.
درجناحین اما دست سرمربی استقلال باز است. او برای دفاع راست حردانی 
و یامگا را در اختیار دارد و دردفاع چپ ســلمانی و جلالی. این پســت نقطه 
اطمینان سرمربی استقلال محســوب می شود و به دلیل تعدد بازیکن خیال 
نکونام را آسوده کرده است. به همین دلیل هیچ بعید نیست یامگا به خواست 
سرمربی استقلال در خط حمله به کار گرفته شود و استقلال به سه مهاجم 
که دو تای آنها گرایش کمتری به هجوم دارد و یک نفر به عنوان مهاجم رأس 

بازی می کند، درلیگ به میدان برود.
چیدمان خط میانی استقلال نیز درشرایط کنونی دشوار نیست. زبیرنیک 
نفس، آرش رضاوند و مهدی مهدی پور می توانند در پازل سه هافبک به استقلال 
قرار بگیرد و برای نکونام بازی کنند. ضمن اینکه بازیکنانی همچون حامدی فر، 

صادقی و حتی جلالی نیز قابلیت بازی دراین پست را دارند.
در خط ســه نفره هجومی اســتقلال نیز همان طور که گفته شد یامگا به 
احتمال زیاد گوش راســت خواهد بود، مهرداد محمدی گوش چپ و ارسلان 

مطهری در رأس بازی خواهد کرد.
برای این پست نیز دست سرمربی استقلال با وجود اینکه نسبت به جذب 
لااقل یکی، دو مهاجم طراز اول احساس نیاز می شود، اما چندان خالی نیست 

و نکو از بازیکنانی همچون رمضانی و بابایی نیز می تواند بهره بگیرد.
حال اگر سیدحســین حسینی و محمد حســین مرادمند نیز در روزهای 
آتی با استقلال قرارداد ببندند ترکیب استقلال ایده آل تر به نظر خواهد رسید 
هرچند که داشتن بازیکنانی با خصوصیات حسین زاده یا قایدی برای استقلال 
یک موهبت بزرگ محســوب می شود و اگر مدیران آینده این باشگاه بتوانند 
چنین بازیکنانی را به خدمت بگیرند، قوای فنی آبی ها قابل توجه خواهد شد.

ضمن اینکه با وجود اعلان رسمی رسانه های روس مبنی بر جذب محبی 
اما بازهم فرصت برای متقاعد کردن این بازیکن برای بازگشت وجود دارد، به 
شرط آنکه مدیریت در باشگاه استقلال سریع و بدون فوت وقت عمل کرده و 

اجازه ندهد زمان بیش از این ازکف برود.
دروازه بان:علیرضا رضایی

مدافعان میانی: آرمین سهرابیان و روزبه چشمی
مدافعان کناری: صالح حردانی و جعفر سلمانی

هافبک ها:، آرش رضاوند، مهدی مهدی پور، زبیرنیک نفس
مهاجمان: کوین یامگا، مهرداد محمدی، ارسلان مطهری

...
ذخیره ها: ســینا ســعیدی فر، ابوالفضل جلالی، آرمان رمضانی، ســجاد 
شهباززاده، پیمان بابایی، امید حامدی فر، مهدی مهدی پور، امیرعلی صادقی،
بلاتکلیف ها: سعید مهری، سید حسین حسینی، محمد حسین مرادمند

جدا شده ها: رافائل سیلوا، عارف غلامی، مهدی قایدی ، محمد محبی

 نقش صنعتی ها در نجومی شدن قراردادهای فوتبال؛ چشمان بسته مقابل ریخت وپاش!
 باشگاه های صنعتی باتوجه به هزینه های بی ضابطه در فصل نقل و انتقالات باید مانند استقلال وپرسپولیس و برخلاف امروز، زیر ذره بین قرار بگیرند تا ترمز اصلی نجومی ترشدن قراردادهای فوتبال کشیده شود. »مشکلات ما و باشگاه هایی مثل ما 
از جمله استقلال که معدن و صنعت نداریم، بسیار زیاد است«؛ این اظهارات کنایه آمیز دوشنبه شب رضا درویش، مدیرعامل باشگاه پرسپولیس در یک برنامه تلویزیونی علیه برخی باشگاه های صنعتی است؛ باشگاه  هایی که باتوجه به اینکه بها اصطلاح 
زیاد در چشم نیستند، ابایی از ریخت وپاش های نجومی ندارند و با فراغ بال و دور از چشم نهادهای نظارتی نقش پررنگی در بالا رفتن رقم قراردادها دارند.تیم هایی که با پیشنهادهایی تا دوبرابر بیشتر از باشگاه  های دیگر مشکلی برای جذب بازیکنان 
مورنظرشان ندارند و تنها جایی کارشان سخت می شود که این باشگاه ها به دنبال جذب بازیکنانی باشند که پول برایشان اولویت ندارد و می خواهند بازی در یکی از تیم های قرمز یا آبی پایتخت انتخاب کنند. در آن صورت است که باشگاه های صنعتی 
به مشکل می خورند، در غیر این صورت با توجه به ریخت وپاش های بدون ضابطه ای که به خصوص در یکی از این تیم های صنعتی صورت می گیرد، آنها گران ترین تیم ها را در هر فصل به نام خودشان ثبت می کنند.ریخت وپاش باشگاه های صنعتی کار 
را به جایی رساند که حتی حمید سجادی وزیر ورزش هم چند وقت پیش بدون اشاره به نام، به حیف ومیل هایی که در این باشگاه ها صورت بگیرد، به شدت اعتراض کرد و گفت: »یک باشگاهی داشتیم در خارج از تهران که سه آمار از آنها شنیدم که 

اعتقادم بر این است که آمار اول درست است. اول گفتند باشگاهی بالاترین هزینه را با 5۷0 میلیارد داشته که فکر می کنم این درست است. 
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 | صاحب امتیاز و مدیر مسوول : 
سید مهدی قیصری 

 | دبیر تحریریه : سعیده محمد
  |  تحریریه  : زهرا جعفری ، الهه آذری
سیدمحمد قیصری، محمود رضایی

آرزو برهانی 
 |  سازمان آگهی ها : زهرا خاتونی   

 | نشانی : تهران ، میدان توحید،خیابان 
شهید یداله امیرلو)گلبار(،بن بست 

خودرو،پلاک 3
| کد پستی :1419734614
 |  تلفن ،  واتس آپ و نمابر : 

66563830
  | سازمان آگهي ها:  66563830  - 021

 | چاپ : نگار نقش     
  |  توزیع : نشر گستر امروز 

  |  جی میل  :
Eidehrooz@gmail.comEidehrooz@gmail.com

شنا در رودخانه »دز«

پیامبر اکرم )ص( :

والذّي بعَثَني بالحـقِّ بشیرا، إنّ 
الثّابتِِینَ علی القَولِ بهِ في زمانِ 

غَیبتِه لَأعزُّ مِنَ الکِبریتِ الأحْمَرِ .
سوگند به آن که به حق مرا 

نوید دهنده برانگیخت، آنان که 
در روزگار غیبت او بر اعتقاد به 
او استوار بمانند از کبریت احمر 

کمیابترند.
کمال الدین : ص288 ح7

قیمت طلا پس از نزول شگفت انگیز شاخص گزارش 
اشتغال بخش غیر کشاورزی ایالات متحده افزایش یافت.

 قیمــت طلا و نقــره در اوایل معاملات روز جمعه و 
پیش از تعطیلی بازار در ایالات متحده به دنبال افزایش 
غیرمنتظره  ضعیف تر از حد انتظار در حقوق و دستمزد 

غیرکشاورزی ایالات متحده افزایش یافت.
بازار طلا در حال حرکت صعودی اســت زیرا به نظر 
می رسد شتاب در بازار کار ایالات متحده در حال ضعیف 
شــدن و تعداد مشــاغل کمتر از حد انتظار ایجاد شده 
است. اندرو هانتر، معاون اقتصاددان ارشد ایالات متحده 
در کپیتال اکونومیکس گفت که گزارش ضعیف اشتغال 

مانع از افزایش نرخ بهره فدرال رزرو نخواهد شد.
طلای اگوســت آخرین بار با ۱۶ دلار و ۶۰ ســنت 
افزایش به ۱۹۳۱ دلار و ۳۰ سنت رسید و نقره سپتامبر 

با ۰.۲۷ دلار افزایش به ۲۳.۱۴ دلار رسید.
بازده اوراق ۱۰ ســاله خزانــه داری ایالات متحده در 
هفته ای که گذشت به بالای ۴ درصد رسید که بالاترین 
میزان از ماه مارس است. بازده ۱۰ ساله در حال حاضر 

به ۴ درصد رسیده است.
یک روند نزولی قیمت دو ماهه در نمودار روزانه وجود 
دارد. هدف صعودی بعدی قیمت بولز این اســت که در 
معاملات آتی آگوســت بالاتر از مقاومت در ۲۰۰۰ دلار 
بسته شــود. هدف بعدی قیمت نزولی کوتاه مدت این 
است که قیمت های آتی را به پایین تر از پشتیبانی قوی 

در ۱۹۰۰ دلار برساند.
در مورد قیمت طلا، محققان بر این باورند که ریسک 
به سمت نزول متمایل می شود اما روند صعودی بلندمدت 
ثابت می ماند. البته در حال حاضر، بیشتر در مورد قدرت 
و ضعف شــاخص دلار است که عامل کلیدی تأثیرگذار 

بر قیمت طلاست.
بر اساس گزارش کیتکو نیوز، قیمت  نقره در نمودار 
روزانــه در یک روند نزولی دو ماهه قــرار دارند. هدف 
صعودی بعدی گاوهای نقره ای، بســتن قیمت های آتی 
سپتامبر بالاتر از مقاومت در اوج ۲۴.۸۳۵ دلار در ژوئن 
است. هدف بعدی قیمت نزولی، بستن قیمت ها زیر سطح 
حمایت در پایین ترین ســطح ژوئن ۲۲.۳۴ دلار است. 
مقاومت اول در بالاترین قیمت این هفته ۲۳.۵۳۵ دلار 

و سپس در ۲۳.۷۵ دلار مشاهده شد.

مایک مک گلون، تحلیلگــر رمزارزهای دیجیتال، 
هشدار داد که بیت کوین در مسیر آزمایشی بزرگ است.

بــه نقــل از کریپتوکارنســی، مایک مــک گلون، 
استراتژیست کلان بلومبرگ اظهار کرد که بیت کوین 
احتمالا در نیمه دوم ســال ۲۰۲۳ بــا آزمونی بزرگ 

روبرو خواهد شد.
وی در توییتــی گفت که بیت کوین پس از عملکرد 
قــوی در نیمه اول ســال، احتمالا در ۶ ماه آینده باید 

شرایط سخت رکودی را تحمل کند.
افزایش ۸۴ درصدی بیت کوین در نیمه اول ســال 
۲۰۲۳ تقریبا دو برابر نزدک ۱۰۰ بود و در نوســانات 
ســالانه نیز ثابت بود اما این نیمه دوم خواهد بود که 
ممکن است ارز دیجیتال معیار را به عنوان نسخه بتای 
بالا از بازار سهام یا پتانسیل آن برای طلای دیجیتال در 

دنیایی که به آن سمت می رود، تعریف کند.
مک گلون پیش بینی کرد که بازار ســهام شروع به 
کاهش خواهد کرد و بیت کوین این شــانس را خواهد 
داشــت که خود را به  عنــوان یک ذخیره کننده ارزش 
یا »طلای دیجیتال« با عدم فرو رفتن در کنار ســهام 

ثابت کند.
با این حال، مک گلون هشدار داد: در حالی که فدرال 
رزرو در رکودهای گذشته به سرعت سیاست های پولی 
را کاهش داد، بانک مرکزی ممکن است این بار به دلیل 

تورم بالا تمایلی به انجام این کار نداشته باشد.
این استراتژیست افزود: ما معتقدیم زمانی که بازار 
ســهام در مقطعی وارد بازار نزولی می شــود، آزمایش 

واقعی بیت کوین ممکن است انجام شود.
در طــول دو انقباض بزرگ اقتصادی از آغاز هزاره، 
کاهش حدود ۵۰ درصدی  اس اند پی ۵۰۰ با تسهیل 
قابل توجه بانک مرکزی همراه شد و ممکن است این 

مورد تغییر کرده باشد.

۹ جولای ۲۰۲۳ برابر با ۱۸ تیرماه ۱۴۰۲، 
بزرگ ترین هجوم برای تصاحب طلا در اعماق 
دریا آغاز می شــود و ایــن هجوم نتیجه ای جز 

ویرانی نخواهد داشت.
 بــه نقل از گاردیــن، ۹ جولای ۲۰۲۳ یک 
روز مهم برای اقتصاد جهانی به شــمار می رود، 
روزی که نشــان دهنده آغاز بزرگ ترین هجوم 
بــرای تصاحب طلا در تاریخ اســت. به عبارت 
دیگر، از این تاریخ به چند شــرکت این اجازه 
داده می شود که از وقوع فاجعه زیست محیطی 

سود و منفعت ببرند!
در حالی که این هجوم می تواند به آســیب 
زیست محیطی بی سابقه ای منجر شود، به نظر 
می رسد تنها تعداد کمی از مردم به این موضوع 
توجه می کنند. دولت انگلیس نیز در برابر این 
فاجعه سکوت کرده است و این سکوت می تواند 

بسیار خطر آفرین باشد.  
برای آشــنا شــدن با جزییات این ماجرای 
قریب الوقوع، آگاهی داشــتن از تاریخ  و آنچه 
که پیــش از این در این بــاره رخ داده، مفید 
خواهد بود. در ســال ۱۹۸۲، پس از ۲۵ سال 
مذاکرات نه چندان خوشــایند، ســازمان ملل 
متحد، UNCLOS )کنوانســیون ســازمان ملل 
متحــد درباره حقوق دریاهــا( را تصویب کرد. 
درواقع، این بزرگترین شــکل از حصارکشی در 
تاریخ بود که به واسطه آن بیش از ۱۳۸ کیلومتر 
 مربع )۵۳  مایل مربع( از بستر دریا را به مناطق
 انحصاری اقتصادی ملی )EEZ( تبدیل شد و آن 
را برای بهره برداری توسط کشورهای ساحلی، 

آزاد و در دسترس قرار دادند.
اما کنوانسیون ملل متحد درباره حقوق دریاها 
)UNCLOS(، اعلام کرد که دریای عمیق، خارج از 
مناطق انحصاری اقتصادی)EEZ(، معروف به »  
the Area »، که ۵۴ درصد از اقیانوس های جهان 
را پوشــش می دهد، »میراث مشترک بشریت« 

محسوب می شود.
از این رو، قرار بر این بود که موضوع استخراج 
معــادن در اعماق دریا در این منطقه، تا زمانی 
که یک کد برای استخراج دریافت شود، ممنوع 
اعلام شود. به موجب دریافت این کد، احتیاط 
بــرای جلوگیری از آســیب های اکولوژیکی و 
زیســت محیطی باید رعایت شــود و آنچه که 
بدســت می آید، باید به صــورت عادلانه میان 
تمام کشــورها تقسیم شــود. اما از آنجایی که 
کشورهای ثروتمند نمی خواستند به کشورهای 
کوچک در حال توســعه قدرت بدهند، اصرار 
داشتند که تصمیمات باید با اجماع اتخاذ شود و 
امروز جای تعجب نیست که با گذشت ۲۸ سال، 
انجمن بین المللی اتوماســیون)ISA(، نتوانسته 
اســت یک کد ماینینگ برای حفظ و اشتراک 

منافع کشورها ایجاد کند.
با وجود چنیــن شــرایطی، برنامه ها برای 
استخراج، از یکشنبه  ۹ جولای، آغاز می شود. در 
ابتدا، استخراج در ۴.۵ کیلومتر مربع در اقیانوس 
آرام معروف بــه منطقه Clarion-Clipperton و 
ســپس در زمان مناســب در کل منطقه انجام 

می شود.
تخمین زده می شــود که اعماق دریا حاوی 
میلیاردها تــن نیکل، کبالت، منگنز و ســایر 
عناصر معدنی با ارزشــی است که برای انتقال 
و به کارگیری در اقتصاد ســبز، همچنین برای 
استفاده در خودروهای برقی، مزارع بادی و موارد 

دیگر بسیار پرکاربرد است.
دانشــمندان بارها هشــدار داده اند که در 
نتیجه این اســتخراج، تمام شــواهد علمی به 
خطرات زیست محیطی وسیعی اشاره می کنند 
و بسیاری از کشــورها و صدها دانشمند علوم 
دریایی خواستار تعلیق انجام این عمل شده اند.  
آخریــن اخبار حاکی از آن اســت که گروه 
پارلمانــی همه احزاب بــرای اقیانوس )اگرچه 
با تاخیر( تشــکیل جلســه داد تا بررسی کند 
کــه اســتخراج عناصــر معدنی بــا ارزش از 
 اعماق دریا باید انجام شــود یا خیر. متاسفانه

 این احزاب برای تشکیل این جلسه، بریتانیا را 
شامل نمی شود.

بزرگ ترین هجوم برای 
تصاحب طلا آغاز می شود

پیش بینی بازارهای 
جهانی طلا

شرکت BMW از عینک هوشمند مخصوص موتورسیکلت 
خود موسوم به ConnectedRide که ۷۵۰ دلار دلار قیمت 

دارد، رونمایی کرد.
 به نقل از نیو اطلس، عینک هوشمند مخصوص موتورسیکلت 
شــرکت بی ام و به نام »کانکت راید«)ConnectedRide( که 
توســط بخش اختصاصی تولید موتورسیکلت این شرکت 
موســوم به BMW Motorrad طراحی و ساخته شده است، 
می تواند به راحتی از طریق بلوتوث و اپلیکیشــن به گوشی 

هوشمند متصل شود.
نمایشگر این عینک را می توان تنظیم کرد و تنظیمات آن 
را می توان قبل از موتور سواری و همچنین هنگام آن از طریق 
یک کنترل گر چندکاره روی دسته موتورسیکلت تغییر داد.
ما در گذشته شــاهد چندین تلاش برای ایجاد عینک 
هوشــمند با نمایشــگر جلوی چشــم یــا اصطلاحا »هد 
آپ«)HUD( برای موتورســواران بوده ایم و تاکنون استقبال 
کمی از آنها شــده است، اما اکنون شاید بی ام و این موضوع 
 BMW در مراســم BMW Motorrad را تغییر دهد.شــرکت

Motorrad Days در برلیــن از عرضه قریب الوقوع آنچه آن 
را »عینک هوشــمند کانکت راید« می نامد، با قیمت حدود 

۷۵۰ دلار خبر داد.
بدیهی اســت که مدتــی طول خواهد کشــید که این 
عینک هوشــمند به خارج از آلمان راه پیدا کند، اما گفتنی 
است که برای استفاده از این عینک نیازی به تصاحب یک 
موتورســیکلت بی ام و نخواهید داشت و می توان آن را روی 

موتورسیکلت های دیگر نیز بکار برد.
سازندگان آن می گویند، این عینک به خوبی کار می کند 
و با طراحی هوشــمندانه خود، موتورسواران را تحت تاثیر 

قرار خواهد داد.
این عینک هوشمند از طریق بلوتوث و یک اپلیکیشن به 
گوشــی هوشمند موتورسوار متصل می شود و با استفاده از 
فناوری نمایشــگر سربالا، اطلاعات را روی لنز عینک پیش 

چشم موتورسوار نمایش می دهد.
 ،GPS این عینک مجموعه ای از اطلاعات نظیر اطلاعات
ســرعت فعلی و محدودیت ســرعت و سرعت مجاز را ارائه 

می دهد که آگاهی موتورســوار را بــالا می برد و واقعاً مفید 
واقع می شــود. همچنین اطلاعات دیگر را روی اپلیکیشن 

به نمایش می گذارد.
این عینک هوشــمند برای موتورسواری در یک محیط 

ناآشنا مطمئناً شرایط ایمن تری را ایجاد می کند.
اما یکی از معایب این اســت که باتری های آن فقط ۱۰ 
ساعت دوام می آورند، بنابراین اگر قصد دارید یک روز طولانی 
را موتورسواری کنید، باید یک پاوربانک و سیم USB همراه 
خود داشته باشید. البته یک شارژ ۱۵ دقیقه ای کافی خواهد 

بود تا کانکت راید چند ساعت بیشتر استفاده شود.
این عینک تنهــا در یک رنگ)زغالی( اما در دو مدل با 
دو مجموعه لنز)یک لنز رنگی و یک لنز ۸۵ درصد شفاف( 
عرضه می شود. آنها در دو اندازه مختلف عرضه می شوند تا 
برای نشستن روی انواع بینی مناسب باشند. پدهای بینی این 
عینک ها نیز همانطور که از یک شرکت اصیل انتظار دارید، 
طراحی شده اند، بنابراین برای استفاده با طیف گسترده ای 

از کلاه های ایمنی نیز مناسب هستند.

رونمایی بی ام و 
از عینک هوشمند 
موتورسیکلت

بیت کوین به آزمایش 
بزرگ نزدیک شد

شرکت گاز استان آذربایجان غربی در نظر دارد مناقصه با مشخصات زیر را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری 
مناقصه       ) دریافت استعلام ارزیابی کیفی ، ارائه اسناد ارزیابی کیفی ،  دریافت مابقی اسناد مناقصه ، ارائه پیشنهاد قیمت ، مهر و امضاي اسناد مناقصه ، بازگشایی 

پاکتها ( بصورت الکترونیکی و از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( انجام خواهد گرفت.

1- مناقصه گزار : شرکت گاز استان آذربایجانغربي
2- موضوع مناقصه : پروژه  تهیه تجهیزات و احداث خط لوله انتقال )take off( ، خط تغذیه و ایستگاه تقلیل فشار  CGS  جدید شهرستان خوي 

به شرح ذیل :
• احداث خط  تغذیه )250PSIG( با لوله هاي فولادي به اقطار 4 الي  24  اینچ                                 به طول تقریبي   126  متر
• احداث خط  لوله انتقال )1000PSIG( با لوله هاي فولادي به اقطار 2 و  12  اینچ                           به طول تقریبي   63  متر

• احداث ایستگاه تقلیل فشار    CGS  1000.250.200000                                                                  به تعداد   یک  ایستگاه

3-  محل اجرای پروژه : شهرستان خوي
4- استاندارد اجرای کار : مطابق مشخصات فني و استانداردهاي پذیرفته شده شرکت ملی گاز ایران  

5- شرایط متقاضیان :
- داشتن شخصیت حقوقی 

- داشتن گواهي صلاحیت معتبر پایه پنج یا بالاتر در رشته تاسیسات و تجهیزات از سازمان برنامه و بودجه
- داشتن ظرفیت خالی ارجاع کار

- توانائی تهیه و تسلیم انواع ضمانتنامه های مورد نیاز  
 www. setadiran.ir   :6- نحوه دریافت کاربرگهای استعلام ارزیابی: از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس

7- مهلت زمانی دریافت کاربرگهای  استعلام ارزیابی:                              ساعت 16 تاریخ     1402/04/27
8- مهلت زمانی ارائه و بارگذاری کاربرگها واسناد استعلام ارزیابی:                               ساعت 16 تاریخ     1402/05/10

9- شماره مناقصه ثبت شده در  سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(  :        2002091931000071
10- نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : مطابق مصوبه شـماره123402/ت 50659ه  مـورخ94/9/22 هیات وزیران و اصلاحیه هاي بعدي آن خواهد بود.  

11- اطلاعات تماس مناقصه گزار : مناقصه گران می توانند جهت دریافت اطلاعات بیشتر یا در صورت داشتن هرگونه ابهام در خصوص اسناد مناقصه ، با تلفن 
شماره33477170-044 تماس یا از طریق نمابر شماره 33444475-044  مکاتبه نمایند.

آدرس: دفتر امور پیمانها واقع در ارومیه ، خیابان مولوي ، شرکت گاز استان آذربایجانغربي ، طبقه اول ، اتاق 102 
مسئولیت اطلاع از روند برگزاری الکترونیکی مناقصه و کنترل های لازم بر عهده مناقصه گران می باشد. براي آگاهي از اخبار ،  آگهي هاي مناقصه ، مزایده و 

عملکرد شرکت گاز استان آذربایجان غربي مي توانید به کانال پیام رسان سروش به آدرس WAZARGAS  @ مراجعه فرمایید.                        
                                                            

شناسه آگهی : ۱۵۲۴۳۹۴ روابط عمومی شرکت گاز استان آذربایجان غربی      ۰۱ / م - الف

تجدید آگهي مناقصه عمومي یک مرحله اي
) تجدید فراخوان ارزیابی کیفی مناقصه گران ( شماره 2201/1402/46

  
آگهي مزایده عمومي

اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران در نظر دارد نسبت به اجاره 9 باب واحد تجاری واقع در اردوگاه شهید منتظری شهریار را با مشخصات و 
شرایط کلي ذیل از طریق مزایده به اشخاص حقوقي و حقیقی واجد شرایط  واگذار نماید. 

الف- شماره مزایده: 5002003044000003
ب- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: از نوع ضمانت نامه بانکي با اعتبار سه ماهه یا واریز وجه نقد به شماره حساب 4074031207865518 در وجه اداره 

کل آموزش و پرورش شهرستان های استان تهران) بنام تمرکز وجوه سپرده بودجه عمومی(نزد بانک مرکزی می باشد.
 ج( مهلت و محل دریافت اسناد مزایده : 

 مهلت دریافت اسناد: تا 1402/04/25
محل دریافت اسناد: از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرسhttp://setadiran.ir انجام می پذیرد.

 د( مهلت تحویل اسناد و زمان و مکان گشایش پیشنهادها : 
 -  مهلت پیشنهاد قیمت :  حداکثر 1402/05/04

 -  زمان و مکان گشایش پیشنهادها و نیز سایر شرایط و توضیحات در اسناد مزایده قید مي گردد.
www.teo.ir  تلفن تماس55051397آدرس اینترنتي

شناسه آگهی : ۱۵۲۴۸۹۳اداره کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران ۱۴۴۶ / م - الف
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